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REVISTA PRESEI 
 

 Guvern: Jean-Claude Juncker şi Frans Timmermans au salutat abordarea europeană a prim-ministrului Viorica 
Dăncilă / Comisia Europeană transmite un mesaj asemănător 
Premierul Viorica Dăncilă s-a întâlnit marţi, la Bruxelles, cu Jean-Claude Juncker şi cu Frans Timmermans, care au 
salutat abordarea europeană a prim-ministrului Viorica Dăncilă şi sprijinul Guvernului României pentru proiectul 
european, precum şi dorinţa de a continua colaborarea strânsă cu CE. Totodată, comisia Europeană a transmis un 
mesaj asemănător. 
UPDATE 19.20: Comisia Europeană (CE) a transmis, marţi, o comunicare conţinând acelaşi mesaj, dar în engleză, 
cu cea emisă de Guvern, după întâlnirea premierului Viorica Dăncilă cu preşedintele Executivului European, 
Jean Claude Juncker şi prim-vicepreşedintele Comisiei, Frans Timmermans. 
După întrevederea dintre premierul Viorica Dăncilă şi preşedintele şi prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, 
Jean Claude Juncker, respectiv Frans Timmermans, Executivul de la Bruxelles a emis un comunicat de presă 
conţinând acelaşi mesaj, în engleză, cu cel emis prin comunicat de Guvernul României. 
Mesajul agreat în comun vine după ce Executivul european a atenţionat politicienii români în anumite perioade 
pentru felul în care au gestionat problemele din Justiţie. 
Potrivit comunicatelor, Jean-Claude Juncker şi Frans Timmermans au salutat abordarea europeană a prim-
ministrului Viorica Dăncilă şi sprijinul Guvernului României pentru proiectul european, precum şi dorinţa de a 
continua colaborarea strânsă cu Comisia Europeană. 
"Preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, şi prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans 
Timmermans, au salutat angajamentul Guvernului României de a nu avansa reformele controversate din sistemul 
judiciar şi reluarea imediată a dialogului în cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare, cu scopul de a 
înregistra progrese în reformele din sistemul judiciar şi în lupta împotriva corupţiei. Cei doi oficiali au reconfirmat 
angajamentul Comisiei Europene de a lucra în strânsă cooperare cu autorităţile române pentru a găsi soluţii în 
privinţa aspectelor legate de statul de drept şi pentru a relua progresele în cadrul MCV”, mai arată comunicatul 
Guvernului, remis MEDIAFAX. 
În martie, după o întâlnire la Palatul Victoria dintre Viorica Dăncilă şi Frans Timmermans, premierul României a 
declarat că discuţiile au fost constructive, în timp ce Timmermans a afirmat că de când a publicat raportul MCV nu 
a văzut niciun progres. 
Pe 13 mai, prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, a transmis o scrisoare autorităţilor 
române în care avertizează cu un mecanism mai dur decât Mecanismul de Cooperare şi Verificare (MCV), dacă 
modificările aduse codurilor penale intră in vigoare. Frans Timmermans precizează, în scrisoarea transmisă 
autorităţilor române, că reprezentanţii Comisiei Europene au fost nevoiţi să revină în ultimele luni, la intervale 
frecvente, la chestiunea evoluţiilor privind statul de drept în România. 
Scrisoarea este adresată preşedintelui Klaus Iohannis, preşedintelui Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, 
preşedintelui Camerei Deputaţilor Liviu Dragnea şi premierului Viorica Dăncilă. 
Potrivit sursei citate, Comisia Europeană va declanşa "Rule of law Framework", proces care va înlocui pentru un 
timp MCV, dacă ţara noastră adoptă alţi paşi negativi în domeniul judiciar, precum promulgarea ultimelor 
modificări aduse codurilor penale. 
Comunicat de presă privind întrevederea prim-ministrului Viorica Dăncilă cu preşedintele Comisiei Europene, 
Jean-Claude Juncker, şi cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans 
”Aflată în vizită de lucru la Bruxelles, prim-ministrul Viorica Dăncilă a avut o întrevedere, marţi, 4 iunie, cu 
preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, şi cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans 
Timmermans. 
Preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, şi prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans 
Timmermans, au salutat abordarea europeană a prim-ministrului Viorica Dăncilă şi sprijinul Guvernului României 
pentru proiectul european, precum şi dorinţa de a continua colaborarea strânsă cu Comisia Europeană”, se arată 
într-un comunicat al Guvernului remis MEDIAFAX. 
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Potrivit sursei citate, în cadrul întrevederii au fost discutate, de asemenea, rezultatele alegerilor 
europarlamentare. 
”Preşedintele Juncker i-a mulţumit premierului Viorica Dăncilă pentru activitatea excelentă de până acum a 
Preşedinţiei române a Consiliului Uniunii Europene, care a închis peste 100 de dosare, dintre care cele mai 
importante sunt cele privind Poliţia Europeană de Frontieră şi Garda de Coastă, Autoritatea Europeană pentru 
Muncă, Directiva Copyright şi Directiva Gaz. Preşedintele CE a subliniat că această abordare trebuie să continue, 
în special în ceea ce priveşte avansarea Cadrului Financiar Multianual şi pregătirea Agendei Strategice 2019-2024. 
Preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, şi prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans 
Timmermans, au salutat angajamentul Guvernului României de a nu avansa reformele controversate din sistemul 
judiciar şi reluarea imediată a dialogului în cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare, cu scopul de a 
înregistra progrese în reformele din sistemul judiciar şi în lupta împotriva corupţiei. Cei doi oficiali au reconfirmat 
angajamentul Comisiei Europene de a lucra în strânsă cooperare cu autorităţile române pentru a găsi soluţii în 
privinţa aspectelor legate de statul de drept şi pentru a relua progresele în cadrul MCV”, se mai arată în 
comunicatul Executivului de la Bucureşti. 
Şeful Executivului a declarat, luni, la începutul şedinţei de Guvern, că va efectua o vizită de lucru la Bruxelles în 
contextul recentelor alegeri europarlamentare. 
Aceasta a declarat că va discuta şi despre portofoliul de comisar european pe care şi-l va asuma un 
europarlamentar român. 
"Vom avea discuţii cu preşedintele şi prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, dar şi cu preşedintele Partidului 
Socialiştilor Europeni. Voi transmite încă o dată ataşamentul României faţă de valorile europene şi de asemenea 
voi discuta ca în contextul alegerilor europarlamentare să vedem ceea ce avem de făcut pentru o prezenţă cât mai 
bună, pentru funcţiile despre care au început deja discuţiile atât în PE, dar şi pentru portofoliul de comisar 
european. De asemenea voi prezenta rezultatele Preşedinţiei Rotative a Consiliului UE şi modul în care vom 
continua în perioada următoare astfel încât această preşedinţie de succes, spun eu, pentru România şi pentru 
români să rămână în atenţia instituţiilor europene", a spus Dăncilă. 
Viorica Dăncilă a transmis că se va întâlni şi cu ambasadorul SUA la UE, Gordon Sondland, cu care va discuta 
despre rezultatele preşedinţiei rotative deţinute de către România. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Referendum după referendum. Iohannis, consultări la Cotroceni pentru revizuirea Constituţiei. PNL militează 
pentru o nouă consultare, la alegerile din toamnă/ USR vrea extinderea modificărilor şi la „Fără penali” 
Preşedintele Klaus Iohannis a încheiat, marţi, la Palatul Cotroceni, prima zi a consultărilor cu partidele pe tema 
transpunerii în legislaţiei a referendumului pe justiţie. Primele delegaţii care au discutat cu şeful statului au fost 
ale PNL, USR şi UDMR. Miercuri au fost invitate la consultări delegaţiile PMP, ALDE, Pro România, minorităţile 
naţionale şi PSD. 
UPDATE Kelemen Hunor: Nu există majoritate parlamentară cu noi pentru a trece o moţiune de cenzură 
Liderul UDMR, Kelemn Hunor, a declarat, după consultările cu Klaus Iohannis de la Cotroceni, că în acest moment 
nu există o majoritate parlamentară calculată a Opoziţiei cu susţinerea partidului său pentru a trece o moţiune de 
cenzură la adresa Guvernului. El a spus că UDMR va susţine demersul. 
"Nu am discutat despre acest scenariu (adoptarea unei moţiuni de cenzură-n.red.). O moţiune de cenzură este 
binevenită oricând. Nu neg că am avut discuţii cu PNL şi USR în această săptămână. Am făcut matematică cu ei. 
Nu există 233 de voturi nici cu noi. Acest lucru nu trebuie să conteze. Aseară am stat şi am calculat şi majoritate nu 
există", a declarat, marţi, Kelemen Hunor. 
Totodată, liderul UDMR a transmis că parlamentarii Uniunii vor susţine o moţiune de cenzură la adresa 
Guvernului şi se vor consulta pe textul moţiunii de PNL. 
"Când va exista un text, aşa cum mi-au promis colegii din PNL, trimit textul şi la noi şi la USR, noi probabil că vom 
avea propunere de text în continuarea textului lor. Suntem pregătiţi pentru a susţine o moţiune de cenzură. Nu 
avem o problemă", a mai spus Kelemen Hunor. 
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UPDATE UDMR, al treilea partid care are consultări cu Klaus Iohannis pe tema aplicării referendumului 
UDMR este al treilea partid ai cărui reprezentanţi au intrat la discuţii cu preşedintele Klaus Iohanis la Palatul 
Cotroceni, pe tema aplicării referendumului. Anterior la consultări au fost delegaţiile PNL şi USR. Kelemen Hunor a 
anunţat, luni, că susţine revizuirea Constituţiei. 
Delegaţia UDMR care participă la consultările de la Cotroceni are în componenţă cinci membri, lideri de grupuri şi 
parlamentari, şi este condusă de liderul Uniunii Kelemen Hunor. 
Kelemen a afirmat, luni pentru MEDIAFAX, că UDMR va susţine la consultăril cu şeful statului necesitatea unei noi 
Constituţii, în care să fie prevăzută eliminarea ordonanţelor de urgenţă, astfel încât să fie restabilită credibilitatea 
Parlamentului 
UPDATE Dan Barna i-a spus lui Klaus Iohannis că opoziţia va depune moţiunea de cenzură săptămâna viitoare 
Dan Barna a anunţat că i-a transmis preşedintelui Klaus Iohannis, la consultările de la Cotroceni, că moţiunea de 
cenzură a opoziţiei va fi depusă cel mai probabil săptămâna viitoare. Delegaţia USR a discutat cu şeful statului şi 
despre scenariile de după moţiune cu privire la guvernare. 
„Am încercat să analizăm şi calendarul posibil pe marginea moţiunii de cenzură, pe care opoziţia o va depune cel 
mai probabil săptămâna viitoare, şi am discutat scenarii pentru ca moţiunea să treacă. Scenariile sunt ca moţiuna 
să treacă sau să nu treacă. În situaţia în care moţiunea va trece vom discuta despre un guvern interimar sau un 
nou guvern. Alegerile anticipate după prezidenţiale sunt o necesitate şi asta i-am transmis şi preşedintelui, pentru 
că altfel am rămâne captivi ai unei majorităţi parlamentare care nu mai funcţionează în România. Am transmis că 
vom susţine orice variantă a unui Guvern, non PSD. Plus alegerea primarilor în două tururi şi acea abrogarea a 
OUG 114”, a afirmat Dan Barna, marţi, la Cotroceni. 
Acesta a adăugat, referitor la discuţiile despre referendum, că odată cu revizuirea Constituţiei, ar trebui să fie 
inclusă şi transpusă în Legea fundamentală şi iniţiativa Fără penali în funcţii publice a USR. 
„Am prezentat şi punctele de vedere ale USR şi Alianţei USR-PLUS. Noi considerăm că ar trebui să fie reforma 
constituţională cumva un pic mai largă, dar ea oricum va fi axată pe reducerea OUG. Preşedintele a fost de acord 
că iniţiativa Fără Penali în funcţii publice va trebui să fac parte din această revizuire, pentru că a trecut de CCR. 
Deci e o iniţiativă legitimă, morală şi legală. Vom continua să avem aceeaşi perspectivă fermă pe respectarea 
statului de drept şi vom face efoturi să aliniem legile justiţie cu recomandările Comisiei de la Veneţia”, a conchis 
Barna. 
Preşedintele Iohannis a avut consultări cu PNL, USR şi urmează să aibă cu UDMR, pe tema transpunerii în 
Constituţie şi legislaţie a referendumului pe justiţie. 
Miercuri au fost invitate la consultări delegaţiile PMP, ALDE, Pro România, minorităţile naţionale şi PSD. 
UPDATE 14.00 USR, cel de-al doilea partid ai cărui reprezentanţii discută cu Iohannis de la Cotroceni 
Delegaţia USR, condusă de Dan Barna, este ce-a de-a doua, după PNL, care participă la consultările de la Cotroceni 
cu preşedintele Klaus Iohannis pe tema transpunerii în legislaţiei a referendumului pe justiţie. 
Delegaţia USR este formată din Dan Barna, George Dîrcă, Silviu Dehelan, Ionuţ Moşteanu şi Cristina Prună. Ultimii 
care se văd la Cotroceni cu şeful statului, de la 15.00, sunt cei din delegaţia UDMR, condusă de Kelemen Hunor. 
Miercuri au fost invitate la consultări delegaţiile PMP, ALDE, Pro România, minorităţile naţionale şi PSD. 
UPDATE 13.15 Orban, la ieşire: PNL susţine toate demersurile preşedintelui Iohannis pentru transpunerea 
referendumului 
Ludovic Orban a declarat că susţine toate demersurile preşedintelui Klaus Iohannis pentru a transpune în 
Constituţie şi legislaţie voinţa exprimată de cetăţeni la referendumul pe justiţie. Liderul PNL a precizat că este o 
oportună reluarea dezbaterii publice pe legislaţia în justiţie. 
„Reprezintă lege pentru noi şi PNL susţine toate demersurile preşedintelui Klaus Iohannis pentru a transpune în 
fapt voinţa exprimată de cetăţeni la acest referendum. Am abordat şi subiectul legislaţiei în domeniul justiţiei. 
Susţinem clar reluarea dezbaterii publice pentru a genera o legislaţie în acord cu cea europeană, care să 
transpună recomandările din MCV şi ale Comisiei de la Veneţia. PNL va susţine orice alte iniţiative necesare pentru 
a transpune în fapt voinţa exprimată de cetăţeni”, a afirmat Ludovic Orban, după consultările PNL cu Klaus 
Iohannis. 
Acesta a adăugat că referendumul pentru revizuirea Constituţiei ar trebui să aibă loc odată cu alegerile 
prezidenţiale. 
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„Ar fi bine să se ajungă la referendum odată cu scrutinul de alegeri prezidenţiale, pentru că e şi mai ieftin, şi mai 
potrivit să organizăm referendumul cu ocazia acestor alegeri. Nu cred că va exista un partid politic care să se 
opună voinţei exprimate de cetăţeni, ca atare nu cred că va fi o dezbatere polemică pe această temă. Eu cred că 
trebuie transpusă în modificări constituţionale cât mai repede posibil, epntru că ştim bine că practica tergiversării 
poate să creeze pentru anumite forţe politice pretext pentru a amâna aceste modificări în speranţă că nu vor fi 
adoptate. Eu cred că modificările trebuie să fie făcute într-un ritm cât mai alert posibil”, a completat liderul PNL. 
Şeful statului a declarat, înaintea consultărilor de la Cotroceni cu partidele, că un referendum pentru revizuirea 
Constituţiei ar putea avea loc la alegerile locale sau parlamentare de anul viitor, nu neapărat la cele prezidenţiale. 
Preşedintele Iohannis a adăugat că „prezidenţialele sunt primele, dar nu este obligatoriu să venim cu referendum 
pe prezidenţiale, putem să venim la fel de bine pe alegerile locale sau chiar pe parlamentare”. 
Klaus Iohannis are consultări marţi şi miercuri cu partidele politice din Parlament pe tema transpunerii în legislaţie 
a referendumului. 
Klaus Iohannis: Nu este neapărat de dorit să mergem pe o revizuire largă a Constituţiei 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat că nu este de dorit acum să existe o revizuire mai largă a Constituţiei, ci mai 
degrabă doar implementarea în Legea fundamentală a rezultatului referendumului pe justiţie. 
„Nu este neapărat de dorit să mergem pe o revizuire largă a Constituţiei în această configuraţie, avem rezultatul 
foarte pozitiv al unui referendum şi acest rezultat trebuie implementat acum. Dacă vrem o revizuire mai largă sau 
modernizare sau o nouă constituţie, atunci cest lucru trebuie discutat ulterior şi trebuie găsită o largă majoritate 
politică care sprijină o astfel de revizuire amplă a Constituţiei. În acest moment după părerea mea condiţiile 
pentru o amplă revizuire a Constituţiei nu sunt date”, a afirmat Klaus Iohannis, marţi, la Palatul Cotroceni. 
Întrebat când crede că ar putea avea loc un referendum pentru revizuirea Constituţiei, mai repede sau la alegerile 
locale de anul viitor, şeful statului a răspuns: „Ce referendumul pentru revizuirea Constituţiei pentru 
implementarea a ce s-a votat acum trebuie organizat când se poate şi cu cât mai repede, cu atât mai bine, pe de 
altă parte având în vedere că avem 4 alegeri, primele le-am avut, avem încă trei, ar fi cel puţin ciudat să se 
organizeze referendumul între alegeri fiindcă românii nu cred că agreează să vină la vot de 4 ori plus încă o dată. 
Nu este nici un fel de problemă ca referendumul de validare să fie suprapus peste una din alegerile care vor veni în 
următorul an”. 
Preşedintele Iohannis a adăugat că „prezidenţialele sunt primele, dar nu este obligatoriu să venim cu referendum 
pe prezidenţiale, putem să venim la fel de bine pe alegerile locale sau chiar pe parlamentare”. 
Preşedintele Klaus Iohannis: Referendum a fost câştigat de mine împreună cu românii 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, înaintea începerii consultărilor cu partidele la Cotroceni, că referendumul a 
fost câştigat de el împreună cu românii şi este evident că acesta trebuie implementat prin punerea în practică a 
Constituţiei. 
„Partidele politice. Am convocat aceste consultări după ce a fost foarte clar că referendumul a fost câştigat de 
mine împreună cu românii şi după ce am aflat cu toţii rezultatele la alegerile europarlamentare. Acum este evident 
că ceea ce a decis poporul la referendum trebuie urgent implementat în practică, adică în legislaţie, însemnând în 
constituţie şi în lege. Avem cu siguranţă cele 2 chestiuni care rezultă direct din răspunsul covârşitor afirmativ al 
românilor la cele două întrebări, respectiv introducerea interdicţiei de a acorda amnistie şi graţiere corupţilor, iar a 
doua chestiune interdicţia dată guvernului de a emite OUG în domeniu legilor justiţiei, a politici penale şi sigur 
trebuie introdusă o prevedere care permite atacarea OUG şi altor instituţii decât Avocatului Poporului”, a afirmat 
Klaus Iohannis, marţi, la Palatul Cotroceni. 
Şeful statului a adăugat că este optimist cu privire la constituirea unei majorităţi parlamentare în vederea 
transpunerii rezultatului referendumului pe justiţie în Constituţie şi legislaţie. 
„Eu cred că se poate constitui o majoritate fiindcă partidele au înţeles importanţa votului dat la referendum. Eu 
sunt optimist îna ceastă privinţă. Iar dacă nu se întâmplă cetăţenii mai au la dispoziţie alegerile prezidenţiale, 
locale şi parlamentare. Nu e neapărat de dorit să mergem pe o revizuire mai largă a Constituţiei. Dacă vrem o 
revuzuire mai largă sau o nou Consituţie, acest lucru trebuie discutam ulterior şi trebuie găsită o largă majoritate 
parlamentară”, a conchis Iohannis. 
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Au început consultările  
Preşedintele României a convocat, marţi şi miercuri, consultări cu toate partidele din Parlament pentru a putea 
transpune în legislaţie ceea ce au votat românii la referendumul pe justiţie din 26 mai. 
Potrivit datelor finale centralizate de BEC, la referendumul pe teme de justiţie, din 7.922.591 de participanţi, 
6.459.383 de răspunsuri au fost favorabile întrebării referitoare la interzicerea amnistiei şi graţierii pentru 
infracţiuni de corupţie. De asemenea, la întrebarea privind interzicerea adoptării OUG în domeniul infracţiunilor, 
pedepselor şi al organizării judiciare, 6.477.865 de răspunsuri au fost favorabile. 
Din delegaţia liberalilor fac parte Ludovic Orban, Raluca Turcan, Florin Roman, Ionuţ Ştefan şi Nelu Turc. 
După PNL, de la ora 14.00, intra la discuţii cu preşedintele Iohannis delegaţia USR formată din Dan Barna, George 
Dîrcă, Silviu Dehelan, Ionuţ Moşteanu şi Cristina Prună. Ultimii care se văd la Cotroceni cu şeful statului, de la 
15.00, sunt cei din delegaţia UDMR, condusă de Kelemen Hunor. 
Miercuri au fost invitate la consultări delegaţiile PMP, ALDE, Pro România, minorităţile naţionale şi PSD. 
La anunţul legat de consultările de la Cotroceni, preşedintele a precizat că este momentul ca ceea ce a decis 
poporul la referendum să fie pus în practică, în Constituţie, iar în primă fază procedura să fie făcută în Parlament. 
Biroul Electoral Central (BEC) a anunşat, luni, la o săptămână după referendumul pe justiţie de pe 26 mai, 
rezultatele finale ale scrutinului, peste 6 milioane de alegători votând „Da” la ambele întrebări de pe buletinele de 
vot. 
Potrivit datelor finale centralizate de BEC, la referendumul pe teme de justiţie, din 7.922.591 de participanţi, 
6.459.383 de răspunsuri au fost favorabile întrebării referitoare la interzicerea amnistiei şi graţierii pentru 
infracţiuni de corupţie. De asemenea, la întrebarea privind interzicerea adoptării OUG în domeniul infracţiunilor, 
pedepselor şi al organizării judiciare, 6.477.865 de răspunsuri au fost favorabile. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liderii PSD se reunesc în prima şedinţă a Biroului Permanent Naţional după schimbările de la conducerea 
partidului 
Liderii PSD se reunesc miercuri în prima şedinţă a BPN după schimbările care au avut loc la nivelul conducerii 
partidului. Printre temele de discuţie se află, potrivit unor surse din PSD, mandatul cu care delegaţia condusă de 
Viorica Dăncilă se va prezenta la consultările de la Cotroceni. 
Social-democraţii se reunesc miercuri, de la 12.30, la Parlament, în prima şedinţă a Biroului Permanent Naţional al 
formaţiunii după ce, în ultima şedinţa a Consiliului Executiv Naţional au decis unele schimbări la nivelul conducerii 
partidului, printre care înlocuirea lui Codrin Ştefănescu din funcţia de secretar general cu Rodica Nassar, iar Paul 
Stănescu a fost numit preşedinte executiv în locul Vioricăi Dăncilă, care a fost desemnată preşedinte interimar. 
Printre subiectele de discuţie se numără mandatul cu care delegaţia partidului se va prezenta la consultările de la 
Palatul Cotroceni pe tema transpunerii în Constituţie a referendumului pe justiţiei. 
De asemenea, este de aşteptat ca Viorica Dăncilă, preşedinte interimar al partidului, să facă o informare 
referitoare la întâlnirile pe care le-a avut marţi la Bruxelles. 
Totodată, este posibil ca liderii social-democraţi să discute şi despre convocarea Congresului PSD. 
Delegaţia PSD condusă Viorica Dăncilă va avea consultări cu şeful statului la Cotroceni de la ora 15.00. Social-
democraţii care vor face parte din delegaţie sunt Paul Stănescu, Marcel Ciolacu, Mihai Fifo şi Eugen Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Kelemen Hunor: UDMR va vota la moţiunea de cenzură alături de opoziţie, însă nu va exista majoritate 
parlamentară / Am prezentat preşedintelui Iohannis cum vedem rezolvarea problemei din Valea Uzului 
Liderul UDMR, Kelemn Hunor, a declarat, după consultările cu Klaus Iohannis de la Cotroceni, că în acest moment 
nu există o majoritate parlamentară calculată a Opoziţiei cu susţinerea partidului său pentru a trece o moţiune de 
cenzură la adresa Guvernului. El a spus că UDMR va susţine demersul. Totodată, liderul minorităţii a mai adăugat 
că formaţiunea politică a prezentat preşedinteluio soluţie pentru rezolvarea problemei din Valea Uzului. 
UPDATE 17:18. Liderul UDMR Kelemen Hunor a declarat, marţi, după consultările cu preşedintele Klaus 
Iohannis de la Cotroceni, că i-a prezentat acestuia cum vede problema cimitirului din Valea Uzului şi o posibilă 
rezolvare. De asemenea, Kelemen Hunor a transmis că Guvernul trebuie să găsească o soluţie. 
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"Am mai discutat şi despre problema Valea Uzului. Am spus preşedintelui cum se vede în acest moment. Am spus 
cum vedem noi rezolvarea situaţiei prin restabilirea ordinii şi prin scoaterea a ceea ce s-a construit ilegal în cimitir, 
extinderea cimitirului cu o nouă parcelă. Este o soluţie elegantă. Nimeni nu se opune să existe pentru memoria 
soldaţilor români undeva în acea zonă, chiar lângă cimitirul actual, o construcţie, dar nici pentru amintirea 
soldaţilor români nu este benefic să se ştie că sub aceste cruci există soldaţi dintr-o altă armată, din armata 
austro-ungară, îngropaţi. Executivul trebuie să găsească o soluţie, este responsabilitatea Executivului. Acolo unde 
legea a fost încălcată, ordinea legală trebuie restabilită. De aceea există Guvern. Acest lucru i-am spus şi 
preşedintelui", a declarat Kelemen Hunor. 
El a mai transmis că, momentan, preşedintele Iohannis nu a le-a dat celor de la UDMR un răspuns. 
"Am văzut astăzi (marţi-n.red.) Prefectura din Bacău deja a somat Primăria din Dărmăneşti să intre în legalitate, 
fiindcă toate hotărârile luate de ei legat de acest cimitir sunt ilegale. Ne-a ascultat dl preşedinte, dar răspunsul nu 
l-am primit. Nu am aşteptat de la el în acest, moment dar am considerat că trebuie să ştie ce credem noi despre 
acest caz, care nu ne aparţine în senul că nu noi am venit cu această problemă. Noi ne-am trezit în aprilie, înainte 
de începerea campaniei electorale, că acolo cineva construieşte ceva", a afirmat liderul UDMR. 
Joi, Kelemen Hunor a declarat, la Cluj-Napoca, într-o conferinţă de presă la finalul Consiliul Permanent al UDMR 
care a efectuat o analiză a alegerilor europarlamentare, că acest text va cuprinde, printre altele, şi referiri la 
soluţionarea situaţiei Cimitirului Eroilor din Valea Uzului. 
Decizia interzicerii accesului în Cimitirul Eroilor din Valea Uzului, pentru prevenirea apariţiei unor incidente, luată 
de Consiliul Local al comunei Sânmartin, judeţul Harghita, a fost atacată în contencios administrativ de Prefectura 
Harghita. 
Consiliul Local al comunei Sânmartin, judeţul Harghita, decisese interzicerea accesului în Cimitirul Eroilor din Valea 
Uzului, pentru prevenirea apariţiei unor incidente. Primarul comunei Sânmartin, Gergely Andras, iniţiatorul 
proiectului de hotărâre, a declarat, miercuri, corespondentului MEDIAFAX, că speră ca problema legată de 
Cimitirul Eroilor din Valea Uzului să fie soluţionată în 30 de zile, cât durează interdicţia. 
La începutul lunii mai, liderul UDMR Kelemen Hunor i-a cerut premierului Viorica Dăncilă să oprească denigrarea 
memoriei soldaţilor maghiari şi să intervină pentru oprirea deciziei Primăriei Dărmăneşti de amplasare a 
mormintelor soldaţilor români într-un cimitir din Harghita, unde sunt îngropaţi soldaţi maghiari. Potrivit UDMR, 
cimitirul militar aparţine comunei Sânmartin şi a fost renovat din resursele proprii ale primăriei, din donaţiile 
Ministerului Ungar al Apărării şi din contribuţii ale unor persoane fizice, fiind amplasate aproximativ şase sute de 
cruci din lemn, pe care au fost inscripţionate numele soldaţilor maghiari ucişi în bătăliile din Valea Uzului. 
Ulterior, toate cele 52 de cruci ale eroilor români, dar şi monumentul din Cimitirul Valea Uzului, au fost acoperite 
cu saci negri de plastic, iar poliţiştii băcăuani au declanşat o anchetă, în timp ce, vinerea trecută, cu doar două zile 
înainte de alegerile europarlamentare, UDMR a anunţat suspendarea protocolului de colaborare cu coaliţia PSD-
ALDE până la soluţionarea situaţiei cimitirului din Valea Uzului. 
"Nu am discutat despre acest scenariu (adoptarea unei moţiuni de cenzură-n.red.). O moţiune de cenzură este 
binevenită oricând. Nu neg că am avut discuţii cu PNL şi USR în această săptămână. Am făcut matematică cu ei. 
Nu există 233 de voturi nici cu noi. Acest lucru nu trebuie să conteze. Aseară am stat şi am calculat şi majoritate 
nu există", a declarat, marţi, Kelemen Hunor. 
Totodată, liderul UDMR a transmis că parlamentarii Uniunii vor susţine o moţiune de cenzură la adresa 
Guvernului şi se vor consulta pe textul moţiunii de PNL. 
"Când va exista un text, aşa cum mi-au promis colegii din PNL, trimit textul şi la noi şi la USR, noi probabil că vom 
avea propunere de text în continuarea textului lor. Suntem pregătiţi pentru a susţine o moţiune de cenzură. Nu 
avem o problemă", a mai spus Kelemen Hunor. 
Anterior, Dan Barna a anunţat că i-a transmis preşedintelui Klaus Iohannis, la consultările de la Cotroceni, că 
moţiunea de cenzură a opoziţiei va fi depusă cel mai probabil săptămâna viitoare. Delegaţia USR a discutat cu 
şeful statului şi despre scenariile de după moţiune cu privire la guvernare. 
(Sursa: Mediafax) 
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 CCR a stabilit data la care vor fi dezbătute rezultatele referendumului pe justiţie 
CCR dezbate, pe 12 iunie, rezultatele referendumului pe justiţie convocat de către preşedintele Klaus Iohannis, 
care a avut loc pe 26 mai, în aceeaşi zi cu alegerile europarlamentare. 
Conform Constituţiei, CCR „veghează la respectarea procedurii pentru organizarea şi desfăşurarea referendumului 
şi confirmă rezultatele acestuia”. 
De asemenea, potrivit Legii 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii Constituţionale, plenul instituţie 
decide cu o majoritate de două treimi asupra valabilităţii referendumului. 
Totodată, „hotărârea Curţii Constituţionale stabileşte dacă a fost respectată procedura pentru organizarea şi 
desfăşurarea referendumului şi confirmă rezultatele acestuia”, conform legii menţionate. 
Înainte de a fi publicată în Monitorul Oficial, hotărârea Curţii Constituţionale este prezentată Camerei Deputaţilor 
şi Senatului, întrunite în şedinţă comună. 
Legea mai prevede că, pentru a verifica respectarea procedurii în organizarea şi desfăşurare referendumului şi 
pentru a confirma rezultatele acestuia, CCR poate cere informaţii de la autorităţile publice. 
„Biroul Electoral Central este obligat să prezinte, la solicitarea Curţii Constituţionale, informări asupra fazelor şi 
operaţiunilor de desfăşurare a referendumului”, mai arată actul normativ. 
Legea 3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea referendumului prevede că: „Referendumul este valabil dacă la 
acesta participă cel puţin 30% din numărul persoanelor înscrise în listele electorale permanente. Rezultatul 
referendumului este validat dacă opţiunile valabil exprimate reprezintă cel puţin 25% din cei înscrişi pe listele 
electorale permanente”. 
Potrivit datelor finale centralizate de BEC, la referendumul pe teme de justiţie, din 7.922.591 de participanţi, 
6.459.383 de răspunsuri au fost favorabile întrebării referitoare la interzicerea amnistiei şi graţierii pentru 
infracţiuni de corupţie. De asemenea, la întrebarea privind interzicerea adoptării OUG în domeniul infracţiunilor, 
pedepselor şi al organizării judiciare, 6.477.865 de răspunsuri au fost favorabile. 
La referendumul de pe 26 mai, cetăţenii au fost chemaţi să se pronunţe prin „Da” sau „Nu” cu privire la 
întrebările: 1. „Sunteţi de acord cu interzicerea amnistiei şi graţierii pentru infracţiuni de corupţie?” 2. „Sunteţi de 
acord cu interzicerea adoptării de către Guvern a ordonanţelor de urgenţă în domeniul infracţiunilor, pedepselor 
şi al organizării judiciare şi cu extinderea dreptului de a ataca ordonanţele direct la Curtea Constituţională?”. 
Preşedintele Klaus Iohannis a avut marţi şi va avea miercuri consultări cu partidele reprezentate în Parlament în 
vederea transpunerii în Constituţie a referendumului. 
Şeful statului a afirmat, marţi, că refendumul pentru revizuirea Legii fundamentale ar putea fi „suprapus peste 
una dintre alegerile care vor veni în următorul an”, respectiv alegerile locale sau parlamentare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Constituţională, aşteptată să se pronunţe, miercuri, asupra conflictului dintre Parlament şi ÎCCJ pe 
completurile specializate 
Curtea Constituţională dezbate, miercuri, sesizarea privind conflictul dintre Parlament şi Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie (ÎCCJ) pe tema constituirii completurilor specializate în cazurile de corupţie, obiecţie făcută de 
vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Florin Iordache. 
Sesizarea a fost amânată în mai multe rânduri de către judecătorii CCR pentru ca aceştia să aprofundeze şi să se 
documenteze în legătură cu obiecţia. 
Avocaţii lui Liviu Dragnea au invocat lipsa completurilor specializate în dosarul angajărilor fictive de la Direcţia de 
Protecţie a Copilului Teleorman. Între timp, ÎCCJ a decis condamnarea lui Liviu Dragnea la 3 ani şi 6 luni de 
închisoare cu executare, decizia fiind definitivă. 
Părţile implicate în conflict au susţinut punctele de vedere, în şedinţa publică de pe 10 aprilie a Curţii 
Constituţionale. 
Florin Iordache a declarat, în susţinerea punctului de vedere la CCR pe marginea conflictului Parlament-ÎCCJ, că au 
fost formate completurile la instanţa supremă pentru cazurile de corupţie prin ignorarea legii, adăugând că era 
obligatorie, prin lege, constituirea completurile specializate. 
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Vicepreşedintele Camerei Deputaţilor a adăugat că iniţial legea nu prevedea constituirea în mod obligatoriu a 
completurilor specializate în judecarea cauzelor de corupţie, însă această prevedere a devenit obligatorie, după 
modificarea de către Parlament a actului normativ. 
De cealaltă parte, preşedintele ÎCCJ Cristina Tarcea a afirmat că o decizie a Curţii Constituţionale prevede că 
vicepreşedintele Camerei Deputaţilor nu are competenţa să sesizeze un conflict juridic la CCR, pentru că această 
atribuţie nu poate fi delegată de către preşedintele Camerei Deputaţilor. 
Ea a adus în discuţie şi dezbaterile la momentul revizuirii Constituţiei, precizând că stenogramele discuţiilor 
dovedesc că a fost stabilit că Preşedintele României, preşedinţii celor două Camere ale Parlamentului şi 
preşedintele CSM au atribuţii în sensul sesizării unui conflict juridic între instituţii la Curtea Constituţională. 
Şefa instanţei supreme a declarat atunci că ÎCCJ nu a încălcat legea 78/2000, aşa cum este susţinut în sesizarea la 
CCR a conflictului între cele două instituţii, fiindcă în ceea ce priveşte completurile specializate, constituirea 
acestora este făcută conform altei legi, 92/1992. 
Conflictul juridic a fost sesizat de Florin Iordache pe marginea articolului 29, alineatul (1) din Legea 78/2000 care 
prevede că: „Pentru judecarea în prima instanţă a infracţiunilor prevăzute în prezenta lege, se constituie complete 
specializate”. Acţiunea a fost făcută de vicepreşedintele Camerei Deputaţilor, în perioada 16-24 martie, când 
acestuia i-au fost delegate atribuţiile de către preşedintele Camerei Liviu Dragnea din cauza unor probleme la 
spate care au necesitat internarea liderului PSD. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Constituţională discută, miercuri, sesizările USR privind numirile lui Stan şi Deliorga ca judecători la 
Curte 
Curtea Constituţională dezbate, miercuri, sesizările USR în legătură cu numirile lui Gheorghe Stan, şef al Secţiei de 
Investigaţie a Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ), şi a fostului vicepreşedinte al CSM Cristian Deliorga în funcţiile de 
judecător al Curţii Constituţionale. 
USR a sesizat, pe 14 mai, Curtea Constituţională în legătură cu numirile lui Gheorghe Stan, şef al Secţiei de 
Investigaţie a Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ), şi a fostului vicepreşedinte al CSM Cristian Deliorga în funcţiile de 
judecător al CCR. 
„Domnul Stan nu răspuns sau a răspuns greşit la întrebări. CV-ul lui nu ne face să concluzionăm că are pregătire 
profesională pentru funcţia de judecător al CCR. De asemenea nu îndeplineşte condiţia de independenţă a unui 
judecător la CCR. Faptul că a cerut dosarul Tel Drum de nenumărate ori, faptul că a dispus măsuri procesuale în 
cazul lui Kovesi, faptul că ulterior a retras un apel într-un dosar foarte important care a vizat fapte de corupţie şi 
care se referea la domnul Hrebenciuc, un dosar cu implicaţii mari, e vorba de pădurile României ne demonstrează 
faptul că nu e independent din punct de vedere politic”, a declarat deputatul USR Stelian Ion, în ziua depunerii 
sesizării la CCR. 
De asemenea, acesta a adăugat că USR va sesiza CCR şi în legătură cu numirea lui Cristian Deliorga, unul dintre 
motive fiind că audierea acestuia nu a avut loc şi în plenul Senatului, ci doar în comisia juridică. 
„De asemenea în cazul domnului Deliorga nu şi-a depus demisia înaintea numirii. S-a încălcat în mod flagrant 
legea în Senat, în sensul că audierea nu a fost efectuată şi în plenul Senatului, aşa cum impune legea. Trist e că tot 
ce s-a întâmplat în ultimul timp aruncă o umbră, din păcate, asupra CCR. La CCR nu trebuie să ajungă marionete 
sau oameni care nu sunt pregătiţi profesionali. Chiar dacă jurământul se depune ulterior şi mandatul începe 
ulterior, condiţia legală e aceea ca de la momentul numirii să nu mai aibă calitatea de magistrat, sau care 
presupune o incomptabilitate. Numirea se face de către Cdep sau Senat şi se finalizează cu publicarea deciziei de 
numire. E atipic, nefiresc să fii numit judecător CCR, să apari în Monitorul Oficial, să beneficiezi de imunitate, şi să 
dispui acte procesuale în cauzele pe care le ai spre soluţionare”, a explicat Stelian Ion. 
Pe 7 mai, Camera Deputaţilor a votat pentru numirea lui Gheorghe Stan, şef al Secţiei de Investigaţie a 
Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ), în funcţia de judecător al CCR, în locul lui Ştefan Minea, al cărui mandat expiră pe 
15 iunie. 
În aceeaşi zi Senatul a votat pentru numirea fostului vicepreşedinte al CSM Cristian Deliorga în funcţia de 
judecător al CCR, propus de PSD. Acesta o va înlocui pe Simona-Maya Teodoroiu la Curtea Constituţională, al cărei 
mandat expiră tot pe 15 iunie. 
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Secţia pentru judecători a CSM a aprobat, marţi, eliberarea din funcţie, prin pensionare, a lui Cristian Deliorga, 
judecător la Curtea de Apel Constanţa, recent numit în funcţia de judecător la Curtea Constituţională Română. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR dezbate, miercuri, sesizarea PNL şi USR pe legea care dezincriminează fapte de corupţie 
Curtea Constituţională discută, miercuri, sesizarea PNL şi USR prin care reclamă că proiectul adoptat de Parlament 
care modifică Legea 78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie nu este pus în 
acord cu o decizie anterioară a CCR. 
Pe 2 mai, grupurile deputaţilor PNL şi USR au depus o sesizare la CCR cu privire la modificarea Legii 78/2000 
pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie. 
Partidele de Opoziţie motivează, în obiecţia de neconstituţionalitate cu privire la modificarea art. 12 din Legea nr. 
78/2000, că actul normativ încalcă Legea fundamentală, prin prevederile care dezincriminează „faptele prevăzute 
în cuprinsul lit. a) şi b) ale art. 12 în cazul în care faptele sunt săvârşite în scopul obţinerii pentru altul de bani, 
bunuri ori alte foloase, precum şi în cazul în care faptele sunt săvârşite în scopul obţinerii pentru sine de alte 
foloase decât cele materiale”. 
„Constatăm că, în procedura de reexaminare a Legii pentru modificarea şi completarea art. 12 din Legea nr. 
78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie (PLx nr.340/2018), ca urmare a 
Deciziei Curţii Constituţionale nr.584/25.09.2018, Parlamentul României a ignorat considerente cu caracter 
general din decizia precitată, fapt care afectează, din perspectivă constituţională, conţinutul articolului unic în 
forma adoptată după reexaminare”, arată sesizarea PNL şi USR transmisă, MEDIAFAX, printr-un comunicat de 
presă. 
CCR a reţinut în decizia sa că textul de lege în vigoare respectă obligaţiile internaţionale asumate de statul român, 
iar reducerea sferei sale de efect „ar echivala, astfel cum s-a arătat, cu acceptarea şi tolerarea unor acte de 
corupţie, ceea ce intră, în mod fundamental, în coliziune cu obligaţiile internaţionale asumate de statul român„. 
„Prin urmare, din cele de mai sus, rezultă că marja de apreciere a legiuitorului este una redusă atunci când în 
discuţie sunt infracţiunile de corupţie sau asimilate acestora, astfel încât controlul Curţii Constituţionale este unul 
strict”, arată decizia CCR invocată în obiecţia de neconstituţionalitate a partidelor de Opoziţie. 
Aceştia susţin că legile trebuie să fie „clare, predictibile şi lipsite de echivoc - dispune art. 36 din Legea nr.24/2000 
privind normele de tehnică legislativă pentru elaborarea actelor normative - pentru a satisface cerinţa referitoare 
la calitatea actului normativ, parte esenţială a principiului securităţii juridice consacrat pe cale jurisprudenţială”. 
Prin urmare, Camera Deputaţilor trebuia să efectueze corelările tehnico-legislative necesare, pentru ca actul 
normativ care intră în vigoare să îndeplinească cerinţele legale de claritate, fluenţă şi accesibilitate. 
Decizia de neconstituţionalitate emisă de CCR prevede că legea „limitează sfera de acţiune a normei de 
incriminare, ceea ce are drept efect acceptarea ideii ca un act de corupţie să nu fie sancţionat penal”. 
Judecătorii Curţii argumentează în decizia lor că „legiuitorul nu are competenţa de a limita sfera de cuprindere a 
infracţiunii analizate doar în funcţie de natura materială a folosului obţinut, în condiţiile în care intensitatea lezării 
relaţiilor sociale ocrotite este aceeaşi, indiferent că folosul obţinut este unul patrimonial sau nepatrimonial”. 
Sesizarea mai arată că infracţiunea descrisă la art.12 din Legea nr.78/2000, forma în vigoare, se săvârşeşte în 
patru modalităţi alternative, „ataşate scopului constând în «obţinerea, direct sau indirect, a anumitor foloase 
necuvenite»: 1) operaţiuni financiare săvârşite ca acte de comerţ, incompatibile cu funcţia, atribuţia sau 
însărcinarea pe care o îndeplineşte o persoană; 2) încheierea unor tranzacţii financiare utilizând informaţiile 
obţinute în virtutea funcţiei, atribuţiei sau însărcinării sale; 3) folosirea în orice mod, direct sau indirect, de 
informaţii ce nu sunt destinate publicităţii; 4) permiterea accesului unor persoane neautorizate la informaţii ce nu 
sunt destinate publicităţii”. 
Actul normativ a fost adoptat de Camera Deputaţilor în şedinţa din 16 aprilie 2019, în calitatea de cameră 
decizională. 
În Legea pentru modificarea articolului 12 din Legea 78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea 
faptelor de corupţie se introduce un nou alineat cu următorul cuprins: „(2) În sensul prezentei legi, operaţiunile 
financiare constau în operaţiuni care antrenează circulaţia de capital, operaţiuni de bancă, de schimb valutar sau 
de credit, operaţiuni de plasament, în burse, în asigurări, în plasament mutual ori privitor la conturile bancare şi 
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cele asimilate acestora, tranzacţii comerciale interne şi internaţionale. Pentru a fi efectuate ca acte de comerţ, 
operaţiunile financiare trebuie să constituie o acţiune de intermediere în circulaţia bunurilor făcută în mod 
organizat şi sistematic, în scopul obţinerii de profit”. 
Pe 25 septembrie CCR a admis sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis cu privire la modificările aduse Legii privind 
prevenirea faptelor de corupţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR dezbate, miercuri, sesizarea PNL şi USR pe proiectul privind repatrierea aurului României 
Curtea Constituţională discută, miercuri, proiectul legislativ iniţiat de Liviu Dragnea şi Şerban Nicolae care prevede 
ca Banca Naţională a României (BNR) să repatrieze 91,5% din aurul depozitat de România în străinătate. 
În obiecţia de neconstituţionalitate la Legea pentru modificarea articolului 30 din Legea nr. 312/2004 privind 
Statutul Băncii Naţionale a României, PNL şi USR susţin că proiectul a fost adoptat fără consultarea prealabilă a 
Băncii Centrale Europene, încălcând astfel obligaţiile asumate de România prin Tratatului privind funcţionarea 
Uniunii Europene (TFUE) şi alte norme europene obligatorii. 
„Obligatia consultării Băncii Centrale Europene în legătură cu orice amendament care urmează a fi adus Statutului 
băncii centrale naţionale a fost stabilită prin art. 127 alin. (4) al TFUE care prevede că BCE trebuie consultată cu 
privire la orice act al Uniunii propus în domeniile care ţin de competenţele sale, precum şi de autorităţile 
naţionale, cu privire la orice proiect de reglementare în domeniile care sunt de competenţa sa, dar în limitele şi în 
condiţiile stabilite de Consiliu, în conformitate cu procedura prevăzută la articolul 129 alineatul (4). În domeniile 
care ţin de competenţele sale, BCE poate prezenta avize respectivelor instituţii, organe, oficii sau agenţii ale 
Uniunii sau autorităţilor naţionale”, arată partidele de Opoziţie în textul sesizării. 
De asemenea, liberalii şi reprezentanţii partidului condus de Dan Barna mai motivează că este eliminată pentru 
BNR posibilitatea de a decide şi menţine rezervele internaţionale prin stabilirea depozitelor de aur peste hotare, 
ceea ce afecteaz direct competenţa BCE. 
„Întrucât prin Legea supusă controlului de constituţionalitate se elimină posibilitatea pentru BNR de a stabili şi 
menţine rezerve internaţionale inclusiv prin stabilirea de depozite de aur în străinătate, această propunere 
legislativă reprezintă un proiect de reglementare care priveşte banca centrală naţională (BNR), care îi afectează în 
mod direct competenţa ca bancă centrală naţională şi, pe cale de consecinţă, afectează şi o misiune fundamentală 
care se îndeplineşte prin intermediul SEBC. În consecinţă, Parlamentul avea obligaţia să solicite opinia Băncii 
Centrale Europene în procesul de legiferare, solicitare care nu a fost formulată”, potrivit sursei citate. 
„Cu privire la obligativitatea consultării Băncii Centrale Europene în legătură cu orice amendament care urmează 
a fi adus Statutului băncii centrale naţionale, art. 127 alin. (4) al TFUE prevede că BCE este consultată cu privire la 
orice act al Uniunii propus în domeniile care ţin de competenţele sale, precum şi de autorităţile naţionale, cu 
privire la orice proiect de reglementare în domeniile care sunt de competenţa sa, dar în limitele şi în condiţiile 
stabilite de Consiliu, în conformitate cu procedura prevăzută la articolul 129 alineatul (4). În domeniile care ţin de 
competenţele sale, BCE poate prezenta avize respectivelor instituţii, organe, oficii sau agenţii ale Uniunii sau 
autorităţilor naţionale. Conform art. 282 alin. (5) al TFUE, în domeniile în care are atribuţii, Banca Centrală 
Europeană este consultată asupra oricărui proiect de act al Uniunii, precum şi asupra oricărui proiect de 
reglementare la nivel naţional şi poate emite avize”, se mai arată în textul sesizării. 
În ceea ce priveşte regimul juridic al administrării rezevelor de aur, analiza avizelor emise de Banca Centrală 
Europeană denotă faptul că autorităţile naţionale au solicitat opinia BCE, conform obligaţiei statuate în Tratat, 
mai susţin partidele de Opoziţie. 
„Apreciem că normele europene invocate se constituie într-un indicator în privinţa evaluării constituţionalităţii 
legii adoptate de Parlament şi supuse controlului de constituţionalitate, întrucât, prin conţinutul acestora, se 
stabileşte o obligaţie clară, precisă şi neechivocă de consulare a unei instituţii europene, în speţă BCE. Cu alte 
cuvinte, prin modul în care sunt reglementate, prin modul în care au fost transpuse în ordinea juridică internă şi 
prin forţa juridică recunoscută chiar prin Constituţia României, normele europene avute în vedere determină 
obligaţii legale exprese şi directe în sarcina autorităţilor statului român, acestea din urmă nedispunând de o marjă 
proprie de apreciere în respectarea sau nerespectarea respectivelor obligaţii”, conchide sursa citată. 
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Pe 24 aprilie, Camera Deputaţilor a adoptat în calitate de for decizional, proiectul legislativ iniţiat de Liviu Dragnea 
şi Şerban Nicolae care prevede ca Banca Naţională a României (BNR) să repatrieze 91,5% din aurul depozitat de 
România în străinătate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR discută, miercuri, sesizarea lui Klaus Iohannis pe OUG privind „gROwth junior” 
Curtea Constituţională dezbate, miercuri, preşedintelui Klaus Iohannis în legătură cu Legea pentru aprobarea OUG 
14/2018 privind implementarea Programului guvernamental „gROwth – Contul individual de economii Junior 
Centenar”. 
Pe 25 aprilie, preşedintele Iohannis a sesizat Curtea Constituţională cu privire la actul normativ al Guvernului. 
Şeful statului argumentează că, prin mai multe decizii, CCR au stabilit că viciile de neconstituţionalitate ale unei 
ordonanţe sau ordonanţe de urgenţă emise de Guvern nu pot fi acoperite prin aprobarea ei de Parlament, prin 
lege. 
„Potrivit prevederilor OUG nr. 104/2018, programul guvernamental „gROwth - Contul individual de economii 
Junior Centenar” are ca obiect înfiinţarea unui cont special de economisire sub formă de depozit, denumit cont 
individual de economii Junior Centenar. Beneficiarii acestui program sunt cetăţenii români care nu au împlinit 
vârsta de 18 ani. Prin conţinutul lor normativ, unele dintre dispoziţiile Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 
104/2018, integrate în totalitate în legea de aprobare adoptată de Parlament, contravin art. 1 alin. (5), art. 44 şi 
art. 52 din Constituţie, pentru motivele prezentate în cele ce urmează. Precizăm că în jurisprudenţa constantă a 
Curţii Constituţionale s-a statuat că viciile de neconstituţionalitate ale unei ordonanţe sau ordonanţe de urgenţă 
emise de Guvern nu pot fi acoperite prin aprobarea ei de Parlament, prin lege (Decizia nr. 584/2007)”, arată 
preşedintele Klaus Iohannis, în textul sesizării depuse la Curte. 
Şeful statului susţine că prevederile ordonanţei de urgenţă cu privire la prelucrarea datelor minorilor din România 
în lipsa oricăror garanţii prevăzute în lege cu privire la securitatea acestora, contravine normelor europene. 
„Prelucrarea unui asemenea volum de date (practic, toate datele personale ale tuturor minorilor din România) în 
lipsa oricăror garanţii prevăzute în lege cu privire la securitatea acestora, nu numai că este o operaţiune care 
contravine normei europene precizate, dar este şi una disproporţionată, prin raportare la volumul de date şi la 
faptul că prelucrarea vizează toţi minorii din România, chiar dacă doar o parte dintre reprezentanţii lor legali vor 
opta în mod efectiv pentru acest program guvernamental şi vor beneficia de acesta. Apreciem că pentru 
respectarea principiului proporţionalităţii, legiuitorul ar fi putut să reglementeze un mecanism prin care datele 
personale erau folosite şi prelucrate în scopul creării unui cont la Trezoreria Statului doar în cazul în care 
potenţialii beneficiari, prin reprezentanţii lor legali, îşi manifestau interesul şi îşi exprimau un acord de voinţă 
pentru participarea la acest program guvernamental”, mai spune Iohannis. 
„Apreciem că pentru respectarea principiului proporţionalităţii, legiuitorul ar fi putut să reglementeze un 
mecanism prin care datele personale erau folosite şi prelucrate în scopul creării unui cont la Trezoreria Statului 
doar în cazul în care potenţialii beneficiari, prin reprezentanţii lor legali, îşi manifestau interesul şi îşi exprimau un 
acord de voinţă pentru participarea la acest program guvernamental”, precizează Preşedintele României. 
De asemenea, şeful statului spune că felul în care au fost reglementate prevederile care vizează datele contului de 
economii este unul lacunar şi disproporţionat comparativ cu scopul urmărit de actul normativ. 
Iohannis mai critică felul în care ordonanţa de urgenţă stabileşte modul de deschidere a conturilor individuale de 
economii Junior Centenar, precum şi modalitatea în care se pot realiza depunerile de sume de bani în aceste 
conturi. 
„În primul rând, nu este clară natura juridică a raportului reglementat prin lege între beneficiarii programului şi 
statul român, reprezentat prin Trezoreria statului. Din modul în care programul „Junior Centenar” este 
reglementat, contractul dintre reprezentanţii legali ai minorilor şi Trezorerie se aseamănă cu un contract de 
adeziune, clauzele sale esenţiale fiind prestabilite, cealaltă parte neavând decât să le accepte ca atare, similar 
prevederilor din art. 1175 din Codul civil. Cu toate acestea, dispoziţiile legii de aprobare a ordonanţei de urgenţă, 
implicit ale ordonanţei de urgenţă prevăd drepturi şi obligaţii proprii mecanismului nou instituit, ceea ce conduce 
la concluzia că între beneficiari, prin reprezentanţii lor legali şi Trezoreria statului s-ar încheia un contract 
nenumit. Potrivit art. 1168 din Codul civil: „Contractelor nereglementate de lege li se aplică prevederile 
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prezentului capitol, iar dacă acestea nu sunt îndestulătoare, regulile speciale privitoare la contractul cu care se 
aseamănă cel mai mult””, susţine preşedintele. 
Klaus Iohannis critică şi prevederea care stabileşte că dacă sunt adoptaţi copiii ocrotiţi prin serviciile publice şi 
private specializate pentru protecţia copilului, atun este depusă anual suma minimă de 1.200 lei care revine 
adoptatorilor, începând cu data adopţiei. 
„Dacă în cazul minorilor care nu sunt ocrotiţi prin serviciile publice şi private specializate pentru protecţia copilului 
norma dezvoltată de art. 5 alin. (1) şi (2) din OUG nr. 104/2018 este şi de această dată neclară şi creează 
premisele încălcării dispoziţiilor constituţionale amintite la punctul 2, în cazul de faţă se instituie chiar o obligaţie 
clară în sarcina adoptatorilor de a depune anual suma de 1.200 de lei în conturile minorilor adoptaţi deschise de 
Trezoreria Statului. În această situaţie este încălcat în mod direct art. 44 din Constituţie şi art. 1 din Protocolul nr. 
1 al Convenţiei Europene a Drepturilor Omului, considerentele dezvoltate la punctul anterior menţinându-şi 
valabilitatea şi în această situaţie”, susţine Iohannis. 
Şeful statului precizează că norma încalcă dreptul la proprietate al celor care adoptă aceşti copii. 
„Norma obligă toţi adoptatorii să depună suma de 1.200 de lei anual, încălcându-le dreptul de proprietate, fără 
nici măcar ca aceştia să aibă posibilitatea de a opta pentru înscrierea sau nu în acest program guvernamental, 
spre deosebire de minorii care nu sunt adoptaţi. Dacă în cazul minorilor care nu sunt adoptaţi nu este clar 
momentul la care se naşte raportul juridic ce priveşte acest program guvernamental şi nici momentul la care este 
exprimat un consimţământ în cunoştinţă de cauză, în situaţia minorilor adoptaţi, acest acord de voinţă lipseşte 
complet, adoptatorii fiind supuşi, prin efectul legii la o sarcină financiară excesivă, încălcându-se în mod direct 
dreptul fundamental la proprietate”, conchide preşedintele României. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR: Neconstituţională prelungirea cu până la un an a mandatului şefului Statului Major al Apărării 
CCR a decis, marţi, că sintagma „cu posibilitatea de prelungire cu până la un an” din cuprinsul unui articol al Legii 
privind organizarea şi funcţionarea Ministerului Apărării Naţionale este neconstituţională. 
„În ziua de 4 iunie 2019, Plenul Curţii Constituţionale, învestit în temeiul art.146 lit.d) din Constituţia României, al 
art.11 alin.(1) lit.d) şi al art.29 din Legea nr.47/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii Constituţionale, s-a 
pronunţat asupra excepţiei de neconstituţionalitate a dispoziţiilor art.39 alin.(5) din Legea nr.346/2006 privind 
organizarea şi funcţionarea Ministerului Apărării Naţionale”, se arată într-un comunicat CCR, remis marţi 
MEDIAFAX. 
Judecătorii arată că dispoziţiile de lege criticate sunt următoarele: „Şeful Statului Major al Apărării este militarul 
cu rangul de conducere cel mai înalt din armată, numit de Preşedintele României, la propunerea ministrului 
apărării naţionale, cu avizul prim-ministrului, pentru o perioadă de 4 ani, cu posibilitatea de prelungire cu până la 
un an. În funcţia de şef al Statului Major al Apărării poate fi numit locţiitorul acestuia sau unul dintre şefii 
categoriilor de forţe ale armatei”. 
Curtea arată că sintagma menţionată este lipsită de claritate şi încalcă astfel dispoziţiile art.1 alin.(5) din 
Constituţie, întrucât nu prevede condiţiile şi procedura de urmat pentru prelungirea mandatului şefului Statului 
Major al Apărării. 
Prin urmare, revine legiuitorului obligaţia de a stabili în mod clar aceste aspecte. Legea se va întoarce în 
Parlament pentru a fi pusă în acord cu decizia Curţii Constituţionale. 
Decizia CCR este definitivă şi general obligatorie şi se comunică celor două Camere ale Parlamentului, Guvernului 
şi instanţei de judecată care a sesizat Curtea Constituţională. 
Pe 10 aprilie, Administraţia Prezidenţială a câştigat în instanţă repunerea în funcţie a generalului Nicolae Ciucă în 
funcţia de şef al Statului Major al Apărării (SMAp), instanţa supremă dispunând definitiv respingerea cererii de 
suspendare a decretului emis de şeful statului. 
Pe 29 martie 2019, şi Curtea de Apel Bucureşti a respins acţiunea Ministerului Apărării prin care a solicitat 
anularea decretului semnat de Klaus Iohannis, de prelungire a mandatului de şef al Statului Major al Apărării 
pentru Nicolae Ciucă, dar decizia nu este definitivă. 
MApN a contestat, la Curtea de Apel Bucureşti, decretul prin care a fost prelungit mandatul de şef al Statului 
Major al Apărării pentru generalul Nicolae Ciucă. Ministerul a cerut suspendarea şi anularea decretului. 
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Preşedintele Klaus Iohannis a semnat pe 28 decembrie 2018 decretul de prelungire, cu un an, a mandatului 
generalului Nicolae Ciucă ca şef al Statului Major al Apărării, după ce a respins în şedinţa CSAT propunerea făcută 
de MApN pentru această funcţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR discută, miercuri, sesizarea lui Iohannis pe legea care instituie paradisuri fiscale 
CCR dezbate, miercuri, sesizările Opoziţiei şi ale preşedintelui Klaus Iohannis pe iniţiativa lui Şerban Nicolae care 
instituie scutiri de taxe pentru activităţi economice autorizate, inclusiv jocurile de noroc, desfăşurate pe terenuri, 
precum insule, grinduri, sau alte suprafeţe de uscat. 
Pe 24 mai, şeful statului a sesizat Curtea Constituţională cu privire la proiectul iniţiat de senatorul PSD Şerban 
Nicolae şi adoptat de Parlament. 
Printre motivele de neconstituţionalitate prezentate de Klaus Iohannis se numără adoptarea proiectului de lege în 
Senat cu depăşirea termenului constituţional de 60 de zile stabilit pentru prima Cameră sesizată. 
„Propunerea legislativă privind unele măsuri de regim fiscal derogatoriu şi de regim juridic special a fost depusă la 
Senat, ca primă Cameră competentă, spre dezbatere şi adoptare, la data de 6 martie 2017. (...) Adoptarea legii de 
către Senat, ca primă Cameră competentă, în şedinţa din data de 6 noiembrie 2017, s-a realizat cu încălcarea 
prevederilor art. 75 alin. (2), fiind dezbătută şi adoptată cu depăşirea termenului constituţional de 60 de zile 
stabilit pentru prima Cameră sesizată. Procedând în acest mod, dezbaterea şi adoptarea de către Senat a legii 
criticate în şedinţa din 6 noiembrie 2017 echivalează şi cu încălcarea jurisprudenţei Curţii Constituţionale şi, 
implicit, a prevederilor art. 147 alin. (4) din Legea fundamentală”, se arată în textul sesizării, potrivit unui 
comunicat de presă al Administraţiei Prezidenţiale remis MEDIAFAX. 
Preşedintele Iohannis susţine că adoptarea Legii fără avizul Consiliului Economic şi Social, care era obligatoriu: 
„Încălcarea dispoziţiilor art. 141 şi art. 1 alin. (3) şi alin. (5) din Constituţie, determinată de lipsa avizului Consiliului 
Economic şi Social. (...) Solicitarea avizului Consiliului Economic şi Social era obligatorie, iar omisiunea 
Parlamentului de a solicita acest aviz contravine dispoziţiilor art. 141 şi art. 1 alin. (3) şi alin. (5) din Constituţie”, 
potrivit sesizării depuse. 
Obicţia de neconstituţionalitatea conţine şi motive de neconstituţionalitate intrinsecă: 
„ Articolul 2 din Legea privind unele măsuri de regim fiscal derogatoriu aplicabil anumitor terenuri, construcţii 
edificate pe acestea şi anumitor activităţi economice autorizate contravine dispoziţiilor art. 1 alin. (5) din 
Constituţie.Potrivit art. 2 din legea criticată: -Terenurile proprietate publică sau privată care fac obiectul prezentei 
legi sunt: insule, grinduri şi alte suprafeţe de uscat, cu potenţial de exploatare economică, rezultate prin acţiuni 
sau modificări naturale ale teritoriului ori prin lucrări de amenajare hidrotehnică. 
Însă, atât aceste terenuri prin natura lor, cât şi lucrările de amenajare hidrotehnică implică proximitate faţă de 
ape şi mediul acvatic. Din această perspectivă, sunt incidente dispoziţiile art. 1 alin. (4) din Legea apelor nr. 
107/1996, conform cărora „apele, malurile şi albiile acestora, indiferent de persoana fizică sau juridică care le 
administrează, sunt supuse dispoziţiilor prezentei legi, precum şi prevederilor din convenţiile internaţionale la 
care România este parte. Totodată, potrivit pct. 5 al Anexei nr. 1 la Legea nr. 107/1996, albia minoră este definită 
ca reprezentând acea -suprafaţă de teren ocupată permanent sau temporar de apă, care asigură curgerea 
nestingherită, din mal în mal, a apelor la niveluri obişnuite, inclusiv insulele (s.n.) create prin curgerea naturală a 
apelor. 
Din această perspectivă, considerăm că norma este neclară, iar prin lipsa oricărei menţiuni cu privire la 
respectarea regimului juridic al apelor (inclusiv a altor suprafeţe de uscat, a albiilor minore ce includ insulele, 
precum şi a lucrărilor hidrotehnice) astfel cum este acesta instituit şi protejat prin Legea nr. 107/1996, dispoziţiile 
menţionate din legea criticată sunt şi lipsite de predictibilitate, fiind încălcate dispoziţiile art. 1 alin. (5) din 
Constituţie-, mai arată sursa citată. 
Anterior, liberalii au sesizat şi ei CCR referitor la iniţiativa senatorului PSD Şerban Nicolae, adoptată de Parlament. 
La jumătatea lunii aprilie, Camera Deputaţilor, în calitate de cameră decizională, a aprobat iniţiativa lui Şerban 
Nicolae care instituie scutiri de taxe pentru activităţi economice autorizate, inclusiv jocurile de noroc, desfăşurate 
pe terenuri, precum insule, grinduri, sau alte suprafeţe de uscat. 
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Regimul fiscal derogatoriu şi de regim juridic special va fi aplicabil anumitor terenuri cum ar fi insulele, grindurilor 
şi altor suprafeţe de uscat, precum şi clădirilor construite pe acestea în care se desfăşoară activităţi economice, 
potrivit actului normativ. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 CCR amână pentru a treia oară sesizările referitoare la modificările aduse codurilor penale 
Actualizare: Curtea Constituțională a amânat, pentru a treia oară, sesizările depuse de opoziție și de președintele 
Iohannis împotriva modificărilor aduse Codurilor Penale. CCR se va pronunța în data de 26 iunie pe obiecţiile de 
neconstituţionalitate. 
Motivul deciziei de marţi a Curţii este aprofundarea studierii sesizărilor depuse de Opoziţie şi Klaus Iohannis. 
Curtea Constituţională trebuia să decidă astăzi asupra sesizărilor PNL, USR şi ale lui Klaus Iohannis cu privire la 
modificările aduse codurilor penale. 
CCR a amânat dezbaterile săptămâna trecută. 
Cele două partide au reclamat, în data de 25 aprilie, peste trei sute de modificări aduse Codului penal şi Codului 
de procedură penală despre care spun că vin în contradicţie cu statul de drept şi favorizează infractorii. 
Modificările Codului Penal şi Codului de procedură penală au fost adoptate, pe 24 aprilie, de Camera Deputaţilor, 
care este Cameră decizională. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Procurorii CSM au prelungit delegarea lui Kovesi la Serviciul de îndrumare şi control de la Parchetul General 
Procurorii CSM au decis, marţi, prelungirea delegării în funcţia de procuror la Serviciul de îndrumare şi control din 
cadrul Parchetului General pentru Laura Codruţa Kovesi, au precizat, pentru MEDIAFAX, surse din cadrul 
Consiliului. 
Surse din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii au precizat, pentru MEDIAFAX, că Secţia pentru procurori a 
decis, marţi, să prelungească delegarea Laurei Codruţa Kovesi în funcţia de procuror la Serviciul de îndrumare şi 
control. 
După ce a fost revocată din funcţia de şef al DNA, procurorul general, Augustin Lazăr, a decis delegarea sa în 
funcţia de procuror la Serviciul de îndrumare şi control din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie 
şi Justiţie începând de 11 iulie 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Barna: Am discutat cu preşedintele Iohannis despre nominalizarea lui Peter Eckstein Kovacs ca Avocat al 
Poporului 
Liderul USR, Dan Barna, a declarat marţi, la Cotroceni, că a discutat cu preşedintele Klaus Iohannis despre 
nominalizarea lui Peter Eckstein Kovacs pentru poziţia de Avocat al Poporului. El a mai spus că o eventuală 
susţinere a PSD ar reprezenta ”semn de întoarcere spre normalitate pentru România”. 
”Am discutat şi cu preşedintele de propunerea USR ca Peter Eckstein Kovacs să fie nominalizat şi să fie susţinut 
pentru poziţia de Avocat al Poporului. Coagulăm în momentul de faţă o susţinere parlamentară destul de mare 
pentrui dl. Kovacs”, a declarat după consultările de la Palatul Cotroceni dan Barna. 
El a mai spus că PNL şi UDMR sunt de acord cu această propunere. 
”Vom avea în perioada următoare discuţii şi cu dl. Ponta şi cred că ar fi o decizie înţeleaptă şi o decizie prin care şi 
PSD, dacă ar accepta-o, ar putea să mai dea un semn de întoarcere spre normalitate pentru România”, a adăugat 
Barna. 
Senatorul USR Mihai Goţiu a anunţat, pe pagina lui de Facebook, că opoziţia va susţine un candidat unic la funcţia 
de Avocat al Poporului. 
„M-au întrebat prieteni, să le confirm dacă e adevărat sau nu că USR, PNL şi PMP îl susţin pe Eckstein-Kovacs 
Peter pentru funcţia de Avocat al Poporului, în condiţiile în care mandatul lui Victor Ciorbea a expirat în această 
lună. Da, e adevărat. (…) Am discutat acest lucru cu colegii din USR şi am ajuns la concluzia că este o idee cât se 
poate de binevenită, urmând să reluăm discuţia pe tema asta, după alegeri. Ceea ce s-a şi întâmplat, astăzi (ieri- 
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n.r.). Nu am participat la discuţiile liderilor grupurilor din opoziţie, de la Camera Deputaţilor, dar mi s-a confirmat 
că şi cei de la PNL, şi cei de la PMP au considerat benefică şi viabilă propunerea”, a scris senatorul pe reţeaua de 
socializare. 
Eckstein Kovacs Peter a fost senator din partea UDMR până în anul 2008, iar între anii 2009 - 2011 a fost 
consilierul fostului preşedinte Traian Băsescu. Eckstein este unul dintre membii fondatori ai UDMR şi a condus 
platforma liberală din cadrul Uniunii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Protest al studentilor din Iasi care cer demisia rectorului Tudorel Toader: A venit vremea sa ne luam 
universitatea inapoi! 
Liga Studentilor din Iasi anunta initierea unor proteste fata de rectorul Universitatii "Alexandru Ioan Cuza", 
Tudorel Toader, motivand ca ramanerea acestuia in functie aduce grave prejudicii de imagine comunitatii 
academice iesene. 
Potrivit unui comunicat de presa al Ligii Studentilor ieseni, primul protest va fi organizat miercuri la pranz, in fata 
universitatii din Iasi. 
"Tudorel Toader trebuie sa isi dea urgent demisia din functia de rector al universitatii, avand in vedere prejudiciile 
imense de imagine aduse de acesta comunitatii academice. Comunitatea academica este privita drept complice 
moral al lui Toader, atat timp cat va tacea. 
Multi elevi si parinti sunt determinati sa nu mai aleaga cea mai veche universitate din tara, atat timp cat Toader 
va ramane rector. 
Este imperios sa ii cerem cu totii demisia pentru ca in fiecare zi in care el ramane in scaunul de rector se surpa tot 
mai adanc edificiul moral si imaginea publica a universitatii iesene", sustine Liga Studentilor din Iasi. 
Studentii fac apel la iesenii care au votat "Da" la referendum sa se alature acestui demers. 
"Prin tacere, comunitatea academica nu ajunge decat sa se inchine in fata coruptiei morale si minciunii. Demisia 
sa este mai mult decat necesara, fiind o continuare fireasca a disparitiei de pe scena publica a lui Calin Popescu 
Tariceanu (prieten intim cu Toader) si a lui Liviu Dragnea, condamnat definitiv la trei ani si jumatate de inchisoare 
pentru instigare la abuz in serviciu, doua personaje toxice care l-au propulsat in politica pe Tudorel Toader si pe 
care acesta le-a aparat in mod public, tulburand pentru membrii cu probleme penale ai partidelor PSD-ALDE 
stabilitatea sistemului de justitie si bunul mers al societatii, din obligatie personala. 
A venit vremea sa ne luam universitatea inapoi", se arata in comunicatul Ligii Studentilor ieseni. 
 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Schimbări importante pentru pensionari, operate în comisiile din Parlament 
Comisia de muncă a Senatului a reexaminat marţi proiectul privind sistemul public de pensii, fiind puse în acord 
două articole din actul normativ cu decizia CCR, potrivit Agerpres, printre care eliminarea obligaţiei realizării unui 
stagiu minim de cotizare de 15 ani pentru pensia de invaliditate 
Definiţia contribuabilului a fost reformulată, articolul 25 având următoarea formă: 

 "Contribuabilii la sistemul public de pensii sunt a) persoanele fizice care obţin venituri din salarii sau 
asimilate salariilor, precum şi din indemnizaţii de asigurări sociale de sănătate pentru care angajatorii sau 
entităţile asimilate acestora au obligaţia, potrivit Codului fiscal, de a calcula, reţine la sursă şi vira la bugetul 
asigurărilor sociale de stat contribuţia de asigurări sociale; b) persoanele fizice ce realizează venituri din activităţi 
independente sau din drepturi de proprietate intelectuală şi care, potrivit Codului fiscal, pe baza declaraţiei 
individuale de asigurare datorează şi plătesc contribuţia de asigurări sociale; c) angajatorii sau entităţile asimilate 
acestora, care, potrivit Codului fiscal, au obligaţia de a plăti contribuţia de asigurări sociale datorată pentru 
condiţii deosebite şi/sau speciale de muncă, precum şi eventualele diferenţe de contribuţii de asigurări sociale pe 
care legislaţia le pune în seama angajatorilor", se arată în amendamentul propus de preşedintele Casei Naţionale 
de Pensii, Ioan Căprariu, şi asumat de senatorii Comisiei de muncă. 
Referitor la pensia de invaliditate, reglementată la articolul 63, a fost eliminată obligaţia realizării unui stagiu 
minim de cotizare de 15 ani. 
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 "Pensia de invaliditate se cuvine persoanelor care au realizat stagiu de cotizare în sistemul public de 

pensii ce nu îndeplinesc condiţiile de pensie pentru limită de vârstă şi care au capacitatea de muncă diminuată din 
cauza: accidentelor de muncă şi bolilor profesionale, altor boli şi accidente care nu au legătură cu munca şi 
participării la lupta pentru victoria Revoluţiei din Decembrie 1989", prevede articolul 63 în noua sa formă. 
Curtea Constituţională a României a admis parţial, pe 13 martie, sesizarea PNL şi USR referitoare la Legea privind 
sistemul public de pensii. 
Proiectul privind sistemul public de pensii va fi reexaminat de plenul Senatului, primă Cameră sesizată în acest 
caz. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Isarescu: Abordarea Bancii Nationale a Romaniei referitoare la adoptarea euro este una echilibrata 
Abordarea Bancii Nationale a Romaniei referitoare la adoptarea euro este una echilibrata, a declarat, marti, 
guvernatorul Bancii Nationale a Romaniei, Mugur Isarescu, mentionand ca este nevoie de un nivel ridicat al 
convergentei reale si de pastrarea cadentei dupa ce vom intra in Zona Euro. 
"Abordarea Bancii Nationale a Romaniei referitoare la adoptarea euro este una echilibrata. Pe de o parte, suntem 
pe deplin constienti ca este nevoie de un nivel ridicat al convergentei reale, de cel putin 70-75% din media zonei 
euro in termen de PIB per capita la paritatea puterii de cumparare. Altfel, vom fi insuficient pregatiti si, in 
consecinta, in cazul unor socuri asimetrice nu vom fi capabili sa sincronizam sectorul nostru de afaceri cu cele din 
alte economii din zona euro. Pe de alta parte, un nivel ridicat nu inseamna ca noi suntem atat de ambitiosi incat 
sa tintim nivelul de convergenta de 90% din media Zonei Euro sau un nivel egal cu al Germaniei asa cum este cazul 
cu unele abordari din Ungaria sau Polonia. Asa ca noi ne consideram mai realisti, cu un PIB per capita care oricum 
consideram ca este la fel de important precum convergenta nominala. Si la fel de important, indiferent cat de sus 
sunt stabilite tintele, este esential sa mentinem cadenta acestui proces", a spus Mugur Isarescu, la conferinta 
"Convergence towards euro enlargement", organizata de Banca Nationala a Romaniei in colaborare cu European 
League For Economic Cooperation Romania (ELEC). 
De asemenea, guvernatorul BNR a subliniat faptul ca adoptarea euro nu este un panaceu si ca ritmul procesului 
trebuie mentinut pe termen lung. 
"La fel de important, indiferent la ce nivel iti stabilesti tintele, este esential sa pastrezi ritmul acestui proces. 
Odata ce s-au facut pasi inainte nu trebuie sa ne oprim sau sa dam inapoi si asta este cu atat mai important in 
cazul Romaniei deoarece noi am mers inainte si din cand in cand facem pasi laterali sau chiar inapoi. Pentru a 
avea succes in adoptarea euro trebuie sa fii un maratonist mai degraba decat un sprinter. As vrea sa spun, fiind o 
tara de sorginte latina, ca proverbul latin "festina lente" se potriveste perfect abordarii noastre. Sa ne grabim intr-
o maniera lenta pe calea convergentei inseamna sa obtinem un ritm sustenabil pe termen mediu si lung. In plus, 
ar trebui sa fim constienti ca procesul de convergenta este unul continuu care se va derula si dupa aderarea la 
zona euro. Este o lectie pe care trebuie sa o invatam din experientele esuate ale altor state care au considerat ca 
aderarea la zona euro este capatul liniei. Noi nu credem ca aderarea este un panaceu care rezolva toate 
problemele si ca trebuie sa intram in zona euro pregatiti nu nepregatiti", a spus Isarescu.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Declarație CONTROVERSATĂ făcută de Ecaterina Andronescu despre admiterea la liceu: 'Mi se pare că este 
inacceptabil, să nu tensionăm situaţia' 
Ecaterina Andronescu a declarat, marți, că propunerea de suplimentare a numărului claselor din învățământul 
profesional vine ca urmare a încercării evitării situației în care clasele de liceu să fie completate cu note între 2 și 
3. Ministrul a catalogat acest lucru drept „inacceptabil”, relatează Mediafax. 
Ministrul Educației, Ecaterina Andronescu, a precizat marți, la Parlament, că prin măsurile luate în acest an în 
sensul suplimentării numărului de clase la școlile profesionale se încearcă evitarea situației prin care clasele de 
liceu ajung să se completeze cu elevi care au obținut în evaluări note sub cinci. 
„Eu cred că trebuie să facem lucrurile în aşa fel încât să nu tensionăm situaţia din şcolile noastre, dar să ne 
apropiem de aceste deziderat... Vreau să ştiţi că avem situaţia statistică care ne arată că s-au completat clase de 
liceu cu note între 2 şi 3 sau între 3 şi 4, ceea ce mi se pare că este inacceptabil”, a precizat ministrul Educației. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.agerpres.ro/
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ecaterina-andronescu_295.html


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Ecaterina Andronescu a mai declarat și faptul că o mare parte din acești elevi ajung muncitori necalificați în 
străinătate, măsura de suplimentare a claselor profesionale fiind luată tocmai în sensul evitării acestor situații. 
Ministrul a mai precizat că se încearcă crearea unui context prin care cei cu medii sub nota 5 să nu mai intre în 
liceu, ci în aceste clase profesionale. 
„Acesta a fost ideea şi cred că nu este un lucru rău. Nu am forţat nota, nu îmi fac iluzii că în toate zonele ţării care 
sunt sub cinci nu vor ajunge în şcoli liceale, oricum este un pas în direcţia bună. Pentru că dacă ai dovedit pe 
parcursul ciclului gimnazial şi la evaluarea de la clasa a VIII-a că tu nu faci faţă unor abilităţi teoretice atunci 
obligaţia şcolii este să te îndrume spre formarea abiltăţilor practice şi fără îndoială în felul acesta să capeţi o 
meserie”, declară ministrul. 
Ministrul Educației a informat că anul trecut locurile în liceu au fost suplimentate cu 30.000 de locuri, motiv 
pentru care promovarea ideii în spațiul public potrivit căreia anul acesta au fost date cu 30.000 de locuri mai puțin 
nu se fundamentează. 
„Anul trecut au fost date peste cifra elevilor care erau în clasa a VIII-a în plus 30.000 de locuri. Deci, aş vrea să scot 
din ideile celor care promovează această chestiune că am dat cu 30.000 de locuri mai puţine decât elevii de anul 
acesta. Toţi elevii care sunt acum în clasa a VIII-a au un loc pentru clasa a IX-a fie la învăţământul liceal, fie la 
învăţământul profesional”, a declarat ministrul. 
Ecaterina Andronescu a concluzionat spunând că din experiența anilor trecuți și a statisticilor realizate în acest 
sens, cei care intră în ciclul liceal cu medii sub 5 nu promovează nici examenul de bacalaureat la finalul acestuia, 
ultima cifră indicând un număr de 700.000 de elevi care nu au promovat BAC-ul. 
„Analiza datelor din anii anteriori ne arată că toţi cei care intră în liceu cu medii mai mici decât cinci se încadrează 
în cei care nu promovează examenul de bacalaureat. S-au adunat circa 700.000 de tineri care nu au promovat 
examenul de bacalaureat”, mai spune ministrul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis a SEMNAT - Cele mai noi legi promulgate de președinte 
Președintele României, domnul Klaus Iohannis, a semnat marți, 4 iunie a.c., următoarele decrete: 
Decret privind promulgarea Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 16/2014 privind 
modificarea și completarea Legii educației naționale nr. 1/2011 
Decret privind supunerea spre ratificare Parlamentului a Acordului de parteneriat strategic dintre Uniunea 
Europeană și statele sale membre, pe de o parte, și Japonia, pe de altă parte, semnat la 17 iulie 2018, la Tokyo. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Este oficial: Metrorex promite că metroul din Drumul Taberei va fi gata în luna decembrie. Dumitru 
Şodolescu, directorul general al companiei, anunţă investiţii noi 
Magistrala 5 de metrou, Drumul Taberei – Eroilor, va fi gata în luna decembrie în acest an după 8 ani de lucrări, a 
declarat pentru ZF Dumitru Şodolescu, directorul general al Metrorex, care a anunţat şi un nou plan de investiţi în 
valoare de 5,1 miliarde lei. 
„Magistrala 5 de metrou, cu secţiunea Drumul Taberei – Eroilor, va fi gata în luna decembrie”, a spus Dumitru 
Şodolescu. 
Directorul general al Metrorex a mai anunţat o serie de proiete ambiţioase care vor fi lansate anul acesta, în 
valoare totală de 5,1 miliarde lei. Unul dintre programele de investiţii este destinat Magistralei 2 de metrou şi 
adresează problema întârzierilor reclamate de călători în ultimele luni. 
„Avem un proiect de investiţii pentru Magistrala 2. Licitaţia a fost încărcată ieri în SEAP. Înlocuim calea de rulare 
pentru că este uzată, instalaţiile sunt vechi, unele de 30 de ani şi apar în mod inevitabil defecţiuni, dar ce trebuie 
să perceapă publicul călător este că Metrorex se preocupă şi modernizează magistrala”, spune Şodolescu. 
Proiectul Magistralei 2 Berceni - Pipera se ridică la 556 milioane lei, dintre care peste 500 milioane lei provin din 
fonduri europene nerambursabile. Directorul Metrorex susţine că acest proiect va fi gata în 48 de luni, în 
contextul în care se va lucra majoritar pe timp de noapte pentru a nu încurca circulaţia trenurilor. 
Directorul Metrorex a mai amintit şi de licitaţia pentru Magistrala 6, cu tronsonul 1 Mai – Otopeni, un proiect care 
se ridică în total la circa 1,3 miliarde euro, dintre care 517 milioane euro sunt bani din fonduri europene, aproape 
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320 milioane euro sunt bani de la Agenţia Japoneză de Cooperare Internaţională (JICA), restul reprezentând 
fonduri din bugetul de stat. „Estimăm sfârşitul lucrărilor pentru acest proiect la finalul anului 2023 dacă nu sunt 
contestaţii”, spune Şodolescu. 
Şodolescu a mai anunţat încă o licitaţie, unde achiziţia este prevăzută a se finaliza în 42 de luni, care vizează 
achiziţia de trenduri noi de metrou pentru Magistrala 5 Drumul Taberei – Eroilor. 
„Avem achiziţia de trenuri noi pentru Magistrala 5. Dăm în exploatare iniţial magistrala cu trenuri din flota 
proprie. Luăm în calcul achiziţia a 13 trenuri unde avem un cuantum de 450 milioane lei, bani de la Banca 
Europeană pentru Investiţii. Achiziţia acestor trenuri se termină în 42 de luni”, menţionează directorul companiei. 
Pentru acest proiect compania şi-a asigurat posibilitatea de a contracta încă 17 trenuri noi pentru secţiunea 
Eroilor – Iancului. 
Metrorex dă în exploatare în luna iulie pe Magistrala 4 Parc Bazilescu – Lac Străuleşti, un sistem nou de 
automatizare şi siguranţa circulaţiei care va reduce timpul de aşteptare cu circa 5 minute, ca răspuns la 
nemulţumirile călătorilor din zonă. 
La nivel de modernizare, Şodolescu susţine că în luna septembrie va fi finalizat un proiect care presupune 
modernizarea a 41 de staţii cu sisteme bazate pe cartele contactless. 
„Din cele 53 de staţii, 41 sunt modernizate şi intră în funcţiune în septembrie. S-a mai întârziat puţin pentru că s-a 
cerut să fie fiscalizate casele de marcat. Pentru restul staţiilor căutăm finanţare”, spune el. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şoferii de la UBER cer Guvernului să adopte OUG pentru reglementarea transportului alternativ. Ei au depus o 
listă cu semnături ale clienţilor care îi susţin 
Amendați și lăsați fără plăcuțele de înmatriculare, șoferii de la UBER, Bolt și Clever cer Guvernului să nu mai 
amâne adoptarea ordonanței de urgență promisă, prin care să fie reglementat transportul alternativ de persoane. 
Reprezentanții companiilor de profil spun că primii afectați sunt clienții. Azi au mers la Guvern să le arate celor cu 
putere de decizie că peste 400 de mii de oameni au semnat o petiție de susținere. 
Oana Mihai lucrează ca șofer pentru UBER de aproape un an. A fost amendată cu 500 de lei și a rămas fără 
plăcuțele de înmatriculare pe 16 aprilie, chiar în prima zi în care au intrat în vigoare noile prevederi ale Legii 
taximetriei. 
Nemulțumită că Guvernul întârzie să adopte ordonanța de urgență promisă pentru reglementarea transportului 
alternativ de persoane, a adus mașina în fața Executivului, cu ajutorul unei platforme. 
Reprezentații companiilor de profil au strâns peste 400.000 de semnături pentru susținerea transportului 
alternativ de persoane în România. Au depus, simbolic, peste 15.000 la registratura Guvernului pentru ca 
autoritățile să nu mai amâne adoptarea actului normativ. 
În ultimele trei săptămâni, peste 100 de șoferi particulari au fost amendați, iar unii dintre ei au rămas fără plăcuţe 
de înmatriculare. Majoritatea conducătorilor auto se tem să mai iasă pe șosele, spun reprezentații companiilor de 
profil. Cei mai afectați sunt clienții. 
Proiectul de ordonanță de urgență care reglementează transportul alternativ de persoane este în dezbatere 
publică din 23 mai. Nu se știe însă când va fi adoptat de Guvern. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Romania este pe locul 26 din 28 in UE la infrastructura feroviara, pentru ca doua state n-au cai ferate 
Romania se plaseaza pe locul 26 din 28 de tari ale Uniunii Europene in ceea ce priveste infrastructura feroviara, 
pentru ca urmatoarele doua tari din clasament, Cipru si Malta, nu au cai ferate, a declarat marti presedintele 
onorific al Club Feroviar, Octavian Udriste. 
"Si noi - Clubul Feroviar si Asociatia Inginerilor Feroviari, AGIR, Academia de Stiinte Tehnice, toti incercam sa 
convingem autoritatile sa se intoarca cu fata spre calea ferata, pentru ca am ramas in coada Europei. 
O spune toata lumea, si tabloul de bord publicat de DG MOVE (Directia Generala pentru Transport a Comisiei 
Europene - n.red.) ne situeaza pe locul 28 la toate sistemele de transport analizate - feroviar, rutier, naval, aerian 
si transportul public, cu 30 de criterii si cu puncte: suntem pe ultimul loc. 
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La infrastructura feroviara am castigat doua locuri, suntem pe locul 26, pentru ca Malta si Cipru n-au cai ferate. 
Trebuie sa parasim ultimul loc", a aratat presedintele onorific al Club Feroviar, la expozitia feroviara InfraTRANS 
2019. 
Acesta a amintit ca in ultimii 30 de ani in Romania nu a fost electrificat nici macar un kilometru de cale ferata. 
"Avem multe de facut in tara romaneasca in domeniul feroviar. Nu vreau sa va indispun, ca suntem intr-un 
moment festiv, dar va amintesc totusi ca in 30 de ani nu am electrificat un kilometru de cale ferata, ca ritmul de 
modernizare este lent, ca in ritmul asta numai pentru coridorul IV ne mai trebuie inca vreo 15 ani, iar pentru toata 
reteaua TEN-T Comprehensive, reteaua Rin-Dunare, cale de aproape 5.500 de kilometri, ne trebuie aproape 200 
de ani", a estimat Octavian Udriste. 
Reprezentantul Club Feroviar a amintit ca sporirea utilizarii transportului public feroviar scade numarul deceselor 
din accidentele rutiere. 
"Probabil ca trebuie sa facem o schimbare undeva in mentalitatea noastra, sa ne organizam mai bine, pentru ca, 
ati vazut, am schimbat clima, iar calea ferata e unul din sistemele cele mai avantajoase si din punct de vedere al 
mediului, nu mai spun energetic, nu mai spun de siguranta. 
Suntem pe primul loc in Europa la accidentele rutiere, cu 95 de decedati la 1.000.000 de locuitori, fata de 51 de 
victime - media europeana. Trebuie sa facem ceva! Cartea Alba spune: transferati cat mai multa marfa si calatori 
de pe sosele pe calea ferata. Trebuie sa inmultim statiile intermodale, ca nu le avem, alea de la CFR Marfa nu sunt 
utilizabile, s-au degradat, trebuie facut ceva", a incheiat Octavian Udriste. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Agricost - investiție de 35 de milioane de euro în agricultură 
Compania Agricost, care deţine 57.000 de hectare de teren agricol în Insula Mare a Brăilei, plănuieşte să 
investească în 2019 şi 2020, 35 de milioane de euro în tehnologii, echipamente şi utilaje agricole performante, 
potrivit newsweek.ro. 
"Până acum am investit cel puţin 100 de milioane de euro. Doar schimbarea echipamentelor - unele au sosit deja, 
urmează să achiziţionăm şi altele - înseamnă o investiţie de 35 de milioane de euro, în doi ani de zile (anul acesta 
şi la anul), pentru că avem un grad ridicat de productivitate a muncii pe care vrem să îl îmbunătăţim", a anunţat 
directorul general Agricost, Lucian Buzdugan.  
În cadrul unui tur privat dedicat presei, organizat cu ocazia "Agricost Open Day", directorul general al companiei a 
precizat că ferma cultivă, deja, 2.500 de hectare de lucernă, iar în decursul acestui an ar urma să fie semănate alte 
2.500 de hectare cu aceeaşi cultură. 
De asemenea, Lucian Buzdugan a menționat că unul dintre obiective este să înfiinţeze în Insula Mare a Brăilei 
12.500 de hectare de lucernă, nivelul de profitabilitate la această cultură fiind unul foarte ridicat, de aproximativ 
500 de euro pe hectar, în cazul producţiei exportate. 
Pentru realizarea programului de cultivare cu lucernă a 12.500 de hectare, în teritoriul agricol precizat, sunt 
necesare cinci fabrici de uscare a culturii, fiecare dintre ele presupunând o investiţie de 18 milioane de euro, a 
menționat Lucian Buzdugan.  
Totodată, directorul general Agricost a mai afirmat că urmează să mai construiască încă o staţie de uscare a 
lucernei, pe lângă cea pe care compania o operează, deja, în Insula Mare a Brăilei.  
"Ne-am setat acest obiectiv (n.r. să cultive cu lucernă 12.500 de hectare), deoarece este o cultură pentru care 
avem desfacere şi profitabilitate. Deocamdată, avem aproximativ 2.500 de hectare de lucernă pentru producţie şi 
circa 300-400 hectare pentru sămânţă", a menționat Lucian Buzgugan. 
În prezent, 2.000 de tone de lucernă din producţia Agricost sunt vândute în România, la două ferme din judeţele 
Iaşi şi Ialomiţa, restul mergând la export, în ţările arabe.  
"Noi am prefera, ne dorim, să vindem întreaga producţie de lucernă pe piaţa internă, întrucât profitabilitatea este 
mai mare decât la export şi în acest fel am putea beneficia şi de mai multe subvenţii decât în prezent", a adăugat 
Lucian Buzdugan.  
Compania primeşte, anual, subvenţii europene şi naţionale de circa 10 milioane de euro. 
Agricost este cea mai mare exploataţie agricolă din UE, având o suprafaţă de 57.000 de hectare şi realizând anual 
o producţie totală de peste 400.000 de tone. Agricost operează, în Insula Mare a Brăilei, 29 de ferme vegetale, 
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unde cultivă: grâu, orz, rapiţă, floarea soarelui, porumb, soia, lucernă.  
În anul 2017, Agricost a încasat subvenţii în valoare de 11,34 milioane de euro. Compania activează în sectorul 
agricol, având în concesiune de la statul român circa 56.000 de hectare de teren agricol în Insula Mare a Brăilei. 
Agricost are ca activitate principală cultivarea şi comercializarea cerealelor (exclusiv orez), plantelor leguminoase 
şi a plantelor producătoare de seminţe oleaginoase şi alte culturi nepermanente. 
Anul agricol 2018-2019 a fost cel mai secetos din toată cariera sa, cu doar o treime din media multianuală a 
precipitațiilor. Însă ce e dramă pentru Buzdugan, pentru restul fermierilor ar fi definiția unui an grozav la nivel de 
recolte așteptate pe cele 15.000 ha care încă nu sunt irigate.  
Însă salvarea recoltelor nu ar fi fost posibilă dacă tehnologul nu ar stăpâni toate secretele inovațiilor din domeniu. 
De la lucrări agricole menite să păstreze cât mai multă apă în sol, până la fertilizarea variabilă și etapizată pe faze 
de creștere, la densitatea de semințe la hectar și redefinirea distanței între plante pe rând și între rânduri.  
Anul trecut, SC Agricost a fost preluată de compania Al Dahra Agriculture din Emiratele Arabe Unite, Consiliul 
Concurenţei autorizând tranzacţia în iulie 2018. 
Al Dahra Agriculture din Emiratele Arabe Unite îşi desfăşoară activitatea în domeniul producţiei şi comercializării 
cu amănuntul a florilor şi plantelor naturale, a materialului săditor pentru plante şi pomi, a îngrăşămintelor 
naturale şi a materialelor pentru reabilitarea terenurilor agricole etc.  
Conform datelor publicate de Ministerul Finanţelor Publice (MFP), în anul 2018 compania din judeţul Brăila a avut 
o cifră de afaceri netă de 375,39 milioane de lei, în creştere cu 4,5% faţă de anul precedent, înregistrând un profit 
net de 80,2 milioane de lei. 
900 de angajați  
Utilajele singure ar fi inutile, dacă în spate n-ar fi cei 900 de oameni care lucrează în IMB pentru Al Dahra Agricost. 
Aceștia sunt supuși anual, pe perioada de iarnă, unor traininguri cu profesioniști în domeniu, care îi țin la curent 
cu cele mai bune practici la nivel mondial.  
De asemenea, anual 100 de ingineri sunt trimiși pe banii companiei într-o excursie într-o mare capitală, de obicei 
europeană și la fel, 100 de muncitori/an, împreună cu soțiile, primesc prin rotație cadou o vacanță de o 
săptămână într-un loc la alegere. Până acum angajații Agricost au vizitat Ierusalimul, muntele Athos, Roma. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Raport dur al Consiliului Europei despre discursurile si crimele motivate de ura din Romania 
Rromii continua sa fie discriminati in Romania, in conditiile in care atat in discursul politic, cat si in cel media sunt 
perpetuate clisee care duc la marginalizarea acestora. Si minoritatile sexuale, dar si refugiatii sunt victime ale 
discursului urii si neacceptarii, arata Consiliul Europeni, intr-un raport privind Romania. 
In noul sau raport privind Romania, Comisia pentru combaterea rasismului si intolerantei (ECRI) a Consiliului 
Europei isi exprima ingrijorarea cu privire la discursul rasist si intolerant, precum si la raspunsul necorespunzator 
din partea sistemului de justitie penala din Romania, fata de crimele comise din ura si fata de discriminarea 
impotriva rromilor si a persoanelor LGBT. 
In ciuda numarului mic de persoane care cauta azil politic in Romania, opinia publica in legatura cu acestia s-a 
schimbat de la o empatie initiala catre o ostilitate crescanda in ultimii ani, arata raportul. 
Un sondaj la nivel national, realizat in 2016, a dezvaluit ca aproape 90% din populatie se opune stabilirii 
refugiatilor in tara. Unele canale media i-au infatisat pe cei care cauta azil politic drept invadatori, recurgand la 
portretele stereotipe ale refugiatilor musulmani. 
Conform acestei tendinte, decizia guvernului roman de a aproba constructia unei moschei in Bucuresti, in 2015, a 
iscat de asemenea un anumit sentiment islamofob, de exemplu fostul presedinte a numit moscheea "un risc 
pentru siguranta nationala". 
ECRI saluta o serie de masuri pozitive, cum ar fi adoptarea unei legislatii penale specifice pentru prevenirea si 
combaterea antisemitismului si adoptarea de catre Procuratura Generala a unei strategii de sporire a eficacitatii 
investigatiilor penale privind acuzatiile de tratament abuziv din partea organelor de aplicare a legii. 
O alta evolutie pozitiva este punerea in aplicare a masurilor privind nevoile educationale ale elevilor rromi, 
inclusiv acordarea de burse in scolile secundare si profesionale. 
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Au fost inregistrate progrese in lupta impotriva abandonului scolar din randul rromilor, iar segregarea scolara in 
scolile preuniversitare a fost interzisa in mod oficial. 
Persoanele cu statut de refugiati si beneficiari de protectie subsidiara au dreptul de a lucra, au acces la asistenta 
medicala, educatie si locuinte sociale, in mod egal cu cetatenii romani. 
Pe de alta parte, ECRI regreta ca discursul bazat pe ura, rasist si intolerant, atat in public, cat si pe Internet, a 
devenit o problema larg raspandita, in special impotriva rromilor, a minoritatii maghiare, a persoanelor LGBT si a 
comunitatii evreiesti. 
Atacuri violente impotriva acestor grupuri au aparut sporadic. Raportul evidentiaza si cresterea climatului 
homofob si transfobic in societatea romaneasca. 
ECRI este, de asemenea, ingrijorata de presupusele cazuri de discriminare rasiala din partea Politiei, in special a 
rromilor, si de faptul ca niciun organism independent nu a fost insarcinat cu investigarea acestor cazuri. 
Alte deficiente constau in faptul ca nu exista o colectare coerenta si sistematica a datelor privind discursurile de 
ura si violenta motivata de ura, ca aproape niciodata nu sunt initiate actiuni penale impotriva acestor infractiuni, 
precum si faptul ca dispozitiile privind motivatia rasista ca circumstanta agravanta sunt rareori aplicate. 
Mai mult, raportul subliniaza ca exista o problema serioasa legata de raportarea insuficienta a acestor infractiuni. 
In ceea ce priveste rromii, ECRI noteaza ca persoanele din aceasta minoritate continua sa sufere o problema 
persistenta privind accesul la locurile de munca si la locuinte. Raportul concluzioneaza ca Strategia nationala a 
Romaniei pentru includerea cetatenilor romani apartinand minoritatii rromilor a avut un impact redus pana in 
prezent, in parte din cauza constrangerilor financiare. 
Recomandari 
ECRI face cateva recomandari autoritatilor. Urmatoarele doua necesita implementare urgenta si vor fi examinate 
de ECRI dupa doi ani: 
- Introducerea unui sistem de colectare a datelor si de realizare de statistici privind cazurile de discurs rasist, 
homofob si transfob, discursurile bazat pe ura si infractiunile motivare de ura, raportate catre politie si procesate 
de catre instante 
- Asigurarea instruirii continue a politistilor, procurorilor si judecatorilor cu privire la modul de abordare a actelor 
de violenta cu tenta rasista, homofoba sau transfoba, precum si intensificarea cooperarii dintre politie si grupurile 
vulnerabile, in special comunitatile de romi si LGBT. 
Alte recomandari: 
- Autoritatile trebuie sa adopte "Strategia nationala privind egalitatea, incluziunea, diversitatea" (2018-2022) fara 
intarziere. 
- Autoritatile trebuie sa puna la punct un sistem de culegere a informatiilor si de elaborare a statisticilor care sa 
ofere o imagine integrata si consecventa cazurilor de discursuri si infractiuni motivate de ura rasiste si 
homo/transfobe aduse in atentia politiei si urmarite in instanta si sa furnizeze aceste informatii publicului larg. 
- Autoritatile trebuie sa defineasca si sa interzica profilarea rasiala prin lege si sa infiinteze un organism 
independent de politie si de procuratura, care sa fie insarcinat cu investigarea presupuselor cazuri de discriminare 
rasiala si comportament inadecvat al politiei. 
- Autoritatile trebuie sa continue sa ofere servicii de formare profesionala politistilor, procurorilor si judecatorilor 
privind abordarea actelor de violenta rasista si homo/transfoba, inclusiv proceduri imbunatatite de recunoastere 
a motivatiilor partinitoare. 
Mai mult, pentru a rezolva problema raportarii insuficiente, autoritatile trebuie sa sporeasca colaborarea intre 
politie si grupurile vulnerabile, in special rromii si comunitatea LGBT. 
Raportul, incluzand observatiile Guvernului, a fost pregatit dupa vizita ECRI in Romania din aprilie 2018 si ia in 
considerare evolutiile pana la 6 decembrie 2018. 
Rapoartele ECRI nu sunt rezultatul unor anchete sau ale unor declaratii, ci sunt analize bazate pe un volum mare 
de informatii, adunate dintr-o varietate de surse. Studiile documentare se sprijina pe un numar important de 
surse scrise, nationale si internationale. 
Vizita la fata locului ofera ocazia intalnirii cu partile direct interesate (guvernamentale si non-guvernamentale), in 
vederea culegerii de informatii detaliate. Procesul dialogului confidential cu autoritatile nationale permite celor 
din urma sa propuna, in cazul in care considera necesar, comentarii la proiectul de raport, pentru corectarea 
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posibilelor erori factuale pe care le-ar putea contine raportul. 
La sfarsitul dialogului, autoritatile nationale pot cere, daca doresc, ca punctele lor de vedere sa fie anexate la 
raportul final al ECRI. 
Comisia Europeana impotriva Rasismului si Intolerantei (ECRI) este un organism de monitorizare a drepturilor 
omului, specializat in problemele legate de lupta impotriva rasismului, a discriminarii (pe motive de "rasa", origine 
etnica sau nationala, culoare, cetatenie, religie, limba, orientare si identitate de gen), a xenofobiei, a 
antisemitismului si a intolerantei; intocmeste rapoarte si emite recomandari statelor membre. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Micii producători agricoli din Europa cer subvenţii pentru gospodăriile de la sate. În prezent, doar marii 
fermieri beneficiază de ajutor comunitar 
Moment de cotitură pentru viitorul agriculturii în Uniunea Europeană. Micii producători vor şi ei subvenţii, aşa 
cum primesc acum fermierii de top. Asociaţiile cer ca în viitorul buget european pentru agricultură să existe 
programe noi prin care să fie finanţate gospodăriile de la sate unde ţăranii au şi mai puţin de un hectar. Bani ar fi 
dacă vor fi plafonate subvenţiile pentru marile exploataţii la cel mult 200 de mii de euro. 
Sorin Vancea este constănţean din satul Piatra. A muncit în Italia, iar banii strânși i-a investit în zece solarii în care 
cultivă roșii și castraveți, pe 1.000 de metri pătrați. 
Pe alţi 500 de metri a pus şi vinete, ciuşcă (ardei iute) şi ardei gras. De la stat a primit subvenţie doar pentru 
tomate: 3.000 de euro, bani care nu ii ajung să crească recolta. 
Asociaţiile micilor producători agricoli din Europa vor ca autoritățile să dezvolte programe de finanțare dedicate 
gospodăriilor de la sate. Propun ca fermele mari să beneficieze de subvenții limitate la cel mult 200.000 de euro, 
iar acest plafon să apară în viitoarea Politică Agricolă Comună după 2020. 
“Trebuie spus că 40% dintre agricultorii europeni, din cei 11 milioane de agricultori, nu sunt acum eligibili pentru 
plata subvenţiilor prin plătile directe”, spune Jose Miguel Goncalves, reprezentantul Confederaţiei Europene Via 
Campesina. 
“Este o discuţie foarte intensă despre cât va fi bugetul Politicii Agricole Comune, iar asta vor decide prim-miniştrii 
şi Parlamentul European la finalul acestui an. Am scos în evidenţă importanţa de a aloca mai mulţi bani pentru 
fermele mici şi mijlocii”, spune Phil Hogen, comisarul european pentru Agricultură 
Miniștrii Europeni ai Agriculturii s-au reunit la București să discute despre viitor. Una dintre temele principale a 
fost bioeconomia, un concept nou de stimulare a cercetării şi producției ecologice în care se încadrează şi micii 
producători. 
Peste un milion de locuri de muncă ar urma să apară în agricultura europeană până în 2030. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 BERD şi UE acordă 20 milioane euro pentru afacerile inovatoare din trei ţări, inclusiv România 
În jur de 200 de întreprinderi mici şi mijlocii vor beneficia de fonduri în valoare de 20 de milioane de euro în 
cadrul programului Orizont 2020 al UE, se arată într-un comunicat de presă. 
BERD şi UE au lansat un nou program de finanţare care sprijină investiţiile în domeniul cercetării şi inovării prin 
intermediul întreprinderilor mici şi mijlocii (IMM-uri) din Bulgaria, Letonia şi România. 
Finanţarea vizează aceste trei ţări deoarece ele figurează cu cele mai scăzute realizări din cadrul UE, în ceea ce 
priveşte capacităţile şi rezultatele inovării. Sprijinul inovaţiei reprezintă o oportunitate de a creşte pentru ţările cu 
o economie aflată în tranziţie, bazată pe cunoaştere şi care vizează reducerea emisiilor de carbon. 
În acest cadru, 20 de milioane de euro din fonduri UE sunt puse la dispoziţia BERD pentru a ajuta IMM-urile din 
Bulgaria, Letonia şi România. În cadrul UE, IMM-urile sunt definite drept companii care au o cifră de afaceri anuală 
mai mică de 50 de milioane de euro şi mai puţin de 250 de angajaţi. 
Banca a investit aproximativ 3,9 miliarde de euro în Bulgaria, 697 milioane de euro în Letonia şi mai mult de 8,3 
miliarde de euro în România. 
BERD promovează dezvoltarea sectorului privat şi iniţiativa antreprenorială în 38 de ţări din trei continente, având 
filiale în 67 de ţări. 
(Sursa: Mediafax) 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Donald Trump vrea un acord "fenomenal" cu Marea Britanie post-Brexit, dar are dispute dure cu liderii 
laburişti 
Preşedintele SUA Donald Trump a pledat la Londra pentru ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană şi a avut o 
întrevedere cu Nigel Farage, liderul Partidului Brexit, dar liderul de la Casa Albă a avut divergenţe puternice cu 
lideri ai opoziţiei laburiste, pe fondul protestelor faţă de vizita sa. 
"Brexitul se va produce şi trebuie să se producă, întrucât poporul Marii Britanii este suveran", a declarat Donald 
Trump în cursul vizitei de stat la Londra. 
"Vom avea un acord comercial fenomenal, sunt sigur de acest lucru", a subliniat liderul american, potrivit CNN, cu 
ocazia întrevederii cu premierul Theresa May, desfăşurată marţi, în a doua zi a vizitei în Marea Britanie. Luni, 
Donald Trump şi Prima doamnă a SUA, Melania Trump, au fost primiţi de regina Elizabeth, la Palatul Buckingham. 
În cursul zilei de marţi, Donald Trump a avut şi o întrevedere cu Nigel Farage, liderul Partidului Brexit. "O întâlnire 
bună cu preşedintele Trump - el crede cu adevărat în Brexit şi îi place foarte mult vizita la Londra", a transmis 
Farage prin Twitter, potrivit Sky News. 
În cursul vizitei de stat, la Londra au avut loc o serie de proteste faţă de prezenţa liderului de la Casa Albă. 
Primarul Londrei, Sadiq Khan, unul dintre liderii Partidului Laburist (opoziţie), a afirmat că oamenii au dreptul să 
protesteze. "Lumea articulează preocupările pe care le avem faţă de valorile pe care le preţuim", a spus Khan. 
Anterior, primarul Londrei afirmase că Donald Trump nu trebuie primit pe covor roşu şi îl catalogase "ameninţare 
globală" şi "simbol al forţelor de extremă-dreapta". Donald Trump l-a numit "ratat" pe Sadiq Khan, care a replicat 
că liderul SUA este ca un "copil". 
Pe fondul controverselor, Donald Trump a anunţat public că a refuzat o întrevedere pe care i-ar fi cerut-o Jeremy 
Corbyn, liderul Partidului Laburist britanic. "Corbyn este o forţă negativă, la fel ca şi primarul Londrei, Sadiq 
Khan", a acuzat Donald Trump. 
Politicianul conservator Boris Johnson, care speră să devină premier britanic în contextul demisiei Theresei May, a 
refuzat o întâlnire cu Donald Trump, argumentând că programul nu îi permite. 
În afară de Londra, proteste faţă de prezenţa liderului american au avut loc şi în Scoţia. "În privinţa protestelor, 
trebuie să vă spun că m-am întâlnit cu premierul, cu regina, cu familia regală şi erau mii de oameni pe străzi care 
se bucurau", a spus Trump, citat de Washington Post. 
(Sursa: Mediafax) 
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